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 PROTOKÓŁ Nr LII. 52 . 2018 
z obrad LII Sesji  

Rady Miejskiej w Jelczu–Laskowicach 
w dniu  26 października 2018 roku 

 
W obradach Sesji udział wzięło 21 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 
protokołu oraz Burmistrz Bogdan Szczęśniak, Zastępca Burmistrza Romuald  Piórko, Zastępca 
Burmistrza Marek Szponar, Skarbnik Gminy Elżbieta Harań-Klimek, architekt Tomasz Rodkiewicz, 
przedstawiciele Strzeleckiego Bractwa Kurkowe Grodu Jelcz-Laskowice jak również goście 
zaproszeni na obrady, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Obrady LII Sesji o godzinie 12.13 otworzyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda, 
która na wstępie przywitała radnych i gości obecnych na sali obrad. Następnie na podstawie listy 
obecności radnych stwierdziła quorum, co stanowi o prawomocności obrad Sesji Rady Miejskiej.  
 
Obsługę prawną obrad LII Sesji prowadził Sławomir Boruch-Gruszecki, Radca Prawny.  
 
Wszystkie wystąpienia oddane zostały w pełnym brzmieniu. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, uprzejmie proszę na środek  

przedstawicieli Strzeleckiego Bractwa Kurkowego Grodu Jelcz-Laskowice, Hetmana 
Bractwa pana Eligiusza Piechotę, Strzelmistrza pana Aleksandra Mitka i Sekretarza 
Bractwa pana Jacka Mikołajczyka. I pana Hetmana proszę o to, żeby zechciał zabrać 
głos.  

Hetman, pan Eligiusz Piechota – Wysoka Rado, pani Przewodnicząca, panowie przewodniczący,  
panowie burmistrzowie, wiele rzeczy, które się w nowych czasach zdarzyły były 
dobre, mniej dobre, jedna była najbardziej dobra i godna najwyższego uznania, 
samorządność lokalna. Jesteście państwo emanacją tej samorządności. Ta 
samorządność polega na wykonywaniu wielu obowiązków na rzecz lokalnej 
społeczności. Jednym z tych obowiązków jest wspieranie społeczeństwa 
obywatelskiego, a więc tworzenie społeczeństwa, które nie tylko wybiera swoich 
przedstawicieli, ale uczestniczy w rządzeniu. Wykonuje część obowiązków 
spoczywających na radzie miasta i gminy. Taką małą cząstka tej społeczności jest 
Strzeleckie Bractwo Kurkowe Grodu Jelcz-Laskowice, które niedługo będzie 
obchodziło trzydziestopięciolecie funkcjonowania. Oficjalnego, zarejestrowanego 
funkcjonowania. Chcę powiedzieć, że funkcjonowanie takich stowarzyszeń jak 
nasze nie jest praktycznie możliwe bez wsparcia samorządu lokalnego. My 
doświadczamy tego wsparcia przez wszystkie kolejne kadencje. Nie byłoby 
możliwe bez tego wsparcia, żeby obecny tutaj pan Jacek, którego wszyscy chyba 
znacie, nie byłby królem okręgu śląskiego, a więc najlepszym strzelcem spośród 
trzydziestu czterech bractw. Obecnie panującym królem też w naszym okręgu jest 
Aleksander Mitek. Też zapewne wszystkim państwu znany. Też nie byłoby to 
możliwe bez wsparcia. Bez tego, że w swoim czasie samorząd zdecydował się 
abyśmy zarządzali strzelnicą i ją urządzali. Wspólnym wysiłkiem osiągnęliśmy taki 
stan, że ta strzelnica spełnia wszelkie wymogi bezpieczeństwa i jest oficjalnie 
dopuszczona do użytkowania. Spośród wielu objawów wsparcia, jedno chciałem 
dzisiaj poruszyć, żeby dużo czasu państwu tutaj nie zajmować. My opiekujemy się i 
z resztą reaktywowaliśmy Ligę Obrony Kraju na terenie Jelcza-Laskowic. 
Przeprowadzamy zawody, szkolimy młodych ludzi, których interesują sporty 
strzeleckie. I chcę powiedzieć, że dzięki zrozumieniu naszych potrzeb, powstał w 
tym pałacu magazyn broni, spełniający wszelkie wymogi i odebrany przez policję. I 
otrzymaliśmy od Zarządu Wojewódzkiego LOK- u broń sportową nieodpłatnie, po 
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to, żeby młodzi ludzie, którzy chcą uprawiać ten sport strzelecki mogli go uprawiać 
i trenować swoje umiejętności. Nasze władze, znaczy władze, to nie są władze w 
takim rozumieniu powszechnym, ale, bo my jesteśmy zjednoczeni. Bractwa, nie 
wszystkie, ale większość bractw w Polsce jest zjednoczona w takim stowarzyszeniu 
gdzie próbujemy wobec władz państwowych zapewnić odpowiednie warunki do 
funkcjonowania bractw strzeleckich. I okręg śląski tego zjednoczenia wyróżnił za 
wspieranie idei brackiej panów burmistrzów, którzy otrzymali te wyróżnienia u 
nas na strzelnicy, a także wyróżnił panią Przewodniczącą. Pani Przewodnicząca 
bardzo prosimy o odebranie odznaczenia. To jest „medal zjednoczenia za zasługi 
dla rozwoju kurkowych bractw strzeleckich”, dla pani Beaty Bejdy. Klasa brązowa, 
numer 221.      
Serdecznie gratulujemy. 
Następnie nastąpiło wręczenie Przewodniczącej Rady Miejskiej Beacie Bejda „Medalu 
Zjednoczenia Za Zasługi Dla Rozwoju Kurkowych Bractw Strzeleckich”.  
Na zakończenie chciałbym wyrazić Wysokiej Radzie, burmistrzom, 
przewodniczącym rady za upływającą kadencję, wyrazy szczerego szacunku i 
głębokiego uznania. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – serdecznie panom dziękuję. Jeżeli panowie  
macie czas i ochotę z nami zostać to zapraszamy. Jeżeli obowiązki wzywają, to 
serdecznie dziękuję za obecność i serdecznie jeszcze raz dziękuję za wyróżnienie. 
Proszę państwa, pięć minut przerwy…, nie trzeba już?..., dobrze, bez przerwy. 
Dziękuję bardzo.  
Proszę państwa, uprzejmie informuję wszystkich uczestników sesji Rady 
Miejskiej w Jelczu-Laskowicach, że obrady są transmitowane i utrwalane za 
pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. W związku z tym 
uczestnictwo w obradach Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach jest 
równoznaczne z wyrażeniem zgody na przetwarzanie danych osobowych w 
zakresie wizerunku i głosu. 
  

Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, przedstawiam w tej chwili  

państwu porządek obrad LII Sesji Rady Miejskiej: 
1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad LII Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad LI Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady 

Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Laskowice, gm. Jelcz-Laskowice – 
„MPZP Oławska-Bożka”.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2018 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Jelcz-Laskowice na lata 2018-2024. 
10.Podjęcie   uchwały   w   sprawie   przyjęcia   „Programu   współpracy   z  organizacjami  
      pozarządowymi   i   podmiotami  o  których  mowa  w  art.  3  ust.  3  ustawy  z  dnia 24  
      kwietnia 2013r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2019”. 
11.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Miłocice”. 
12.Informacja     o    funkcjonowaniu    i    wynikach    finansowych    Zakładu    Gospodarki  
      Komunalnej Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach. 
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13.Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2017/2018.  
14.Informacja o realizacji obowiązku składania oświadczeń majątkowych. 
15.Informacja dotycząca realizacji uchwał Rady Miejskiej za III kwartał 2018 roku.  

               16. Wolne wnioski. 
17.Komunikaty organów Gminy. 

               18.Zakończenie obrad LII Sesji Rady Miejskiej. 
 

Czy do proponowanego porządku obrad, ktoś z państwa chciałby coś wnieść, 
dodać?..., czy są jakieś uwagi?..., nie ma. Poddaję pod głosowanie porządek…, acha, 
sprawdzimy teraz quorum, jeszcze raz. Bardzo proszę na tabletach wejść w 
zakładkę quorum i potwierdzić obecność na dzisiejszej sesji.  
Dziękuję bardzo. 
W takim razie proszę państwa, kto z państwa radnych jest za tak zaproponowanym 
porządkiem obrad LII Sesji proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku, 
 
za – 21 (jednogłośnie) 
- porządek obrad został zatwierdzony, i przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad LII Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad LI Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego 

dla terenu położonego w obrębie Laskowice, gm. Jelcz-Laskowice – „MPZP Oławska-Bożka”.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2018 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2018-2024. 
10.Podjęcie  uchwały  w  sprawie przyjęcia „Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
       i  podmiotami  o  których  mowa  w  art.  3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2013r. o działalności  
       pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2019”. 
11.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Miłocice”. 
12.Informacja  o  funkcjonowaniu  i  wynikach   finansowych   Zakładu  Gospodarki  Komunalnej Sp.  
       z o.o. w Jelczu-Laskowicach. 

13.Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2017/2018.  
14.Informacja o realizacji obowiązku składania oświadczeń majątkowych. 
15.Informacja dotycząca realizacji uchwał Rady Miejskiej za III kwartał 2018 roku.  
16.Wolne wnioski. 
17.Komunikaty organów Gminy. 
18.Zakończenie obrad LII Sesji Rady Miejskiej. 
 

Przechodzimy do punktu drugiego – przyjęcie protokołu z obrad LI Sesji Rady 
Miejskiej. 

 
Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – czy państwo radni mają jakieś uwagi do  

protokołu?..., nie widzę. W takim razie proszę państwa będziemy przyjmować 
protokół. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z obrad LI Sesji Rady 
miejskiej, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk,  
 
za – 17 
przeciw – 2 
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wstrzymało się – 2 
- protokół został przyjęty - . 
Proszę państwa, przechodzimy do punktu trzeciego – informacje i komunikaty 
Przewodniczącej.  

 
Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – uprzejmie informuję, że wpłynęło pismo z  

Sołectwa Miłocice Małe. Sołtys wsi informuje, że w związku z rezygnacją oraz 
odwołaniem dwóch członków Rady Sołeckiej Miłocice Małe w dniu 08 września 
2018r. odbyły się wybory uzupełniające do Rady Sołeckiej w wyniku, których 
powołano dwóch członków. I jest to pan Tomasz Wołoszyn i pan Mariusz Erdman, 
(kserokopia w/w pisma – data wpływu do biura RM 27.IX.2018r., stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu). 
Proszę państwa, ja powtórzę, drugi mój komunikat jest taki, powtórzę to co 
mówiłam już wczoraj na komisji, najbliższa, najbliższy czas jakby tutaj jeszcze dla 
Rady Miejskiej, która niedługo kończy swoją kadencję, to proszę państwa 11 
listopada, to jest niedziela będą uroczystości w związku z odzyskaniem 
niepodległości, z rocznicą stulecia. I ten program będzie taki, że będzie najpierw 
msza święta, później będzie odsłonięcie pomnika, który się będzie znajdował za 
chwilę przed Urzędem, i później przejdziemy tutaj do sali konferencyjnej na 
uroczystą sesję.  Ja mam tyle komunikatów. Dziękuję uprzejmie. I przechodzimy do 
kolejnego punktu, to jest punkt czwarty – informacja Burmistrza o działaniach 
podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej.    

 
Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca    Rady   Miejskiej   Beata   Bejda   –   oddaję   głos   Burmistrzowi,   Bogdanowi  

Szczęśniakowi.  
Burmistrz   Bogdan   Szczęśniak   –   pani   Przewodnicząca,  Wysoka  Rado,  szanowni  państwo,  

poinformuję państwa o ważniejszych decyzjach w okresie od ostatniej sesji, i tak:  
 Gmina Jelcz-Laskowice nie skorzystała z prawa pierwokupu nieruchomości 

położonej w Miłoszycach o powierzchni 1257m2. Cena transakcji 65 000zł, 
 również Gmina nie skorzystała z prawa pierwokupu nieruchomości położonej 

w Dziuplinie, powierzchnia 1307m2 za kwotę 71 900zł, 
 ponadto zostały przeznaczone do wydzierżawienia jako grunt komunalny, dwie 

działki na targowisku. Działki o powierzchni 53 i 54m2. To są działki 
zabudowane segmentami, 

 również przeznaczyliśmy do sprzedaży w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego, nieruchomości położone w Jelczu-Laskowicach przy ul. 
Basenowej. Są to trzy działki o powierzchni około 1000m każda, 

 ponadto przeznaczono do sprzedaży w drodze przetargu ustnego 
ograniczonego, nieruchomości w Wójcicach o powierzchni 1700m2. Przetarg 
jest ograniczony do właścicieli nieruchomości bezpośrednio sąsiadujących, i jest 
to pięć działek, 

 ponadto powołałem komisję konkursową do rozpatrzenia ofert na wybór 
realizatora programu polityki zdrowotnej oraz ustalenia regulaminu pracy. 
Przewodniczący Komisji, pan Marek Szponar Zastępca Burmistrza, członek pani 
Ewa Kocjan, pracownik Urzędu i członek pani Alicja Zegar. Będziemy wybierać 
realizatora programu polityki zdrowotnej pod nazwą „Program profilaktyki 
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zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) w Gminie Jelcz-Laskowice na 
lata 2018-2022”. 

Dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – oddaję głos panu Burmistrzowi Piórce, proszę.  
Z- ca  Burmistrza  Romuald  Piórko  –  pani  Przewodnicząca,  szanowni  państwo,  informacje o  

przetargach, i tak: 
 Państwa informowałem, że był przetarg ogłoszony na budowę świetlicy w 

Nowym Dworze. Wykonawca jest wyłoniony. Dzisiaj państwo będziecie 
podejmowali uchwałę o zmianie WPF-u, i w WPF-ie na rok 2019, jako, że 
jesteśmy w osiemnastym, zwiększamy środki w tej pozycji z pięciuset na 
siedemset sześćdziesiąt tysięcy, czyli o dwieście sześćdziesiąt tysięcy złotych. 
To nam pozwoli podpisać umowę na realizacje świetlicy w Nowym Dworze. 

 Kolejny temat to, będziemy też zwiększali środki na budowę dróg dojazdowych 
do pól. Wiecie państwo, też informowałem, że został rozstrzygnięty przetarg na 
budowę drogi, ulicy Kolonia w Grędzinie. Ten wykonawca w drodze 
rozszerzenia zadania, tutaj też dostaliśmy dofinansowanie z Urzędu 
Marszałkowskiego, będzie realizował drogę w Miłocicach i stąd konieczność tu 
już zmian w budżecie na ten rok o kwotę 150.000zł. To nam pozwoli podpisać 
umowę i do końca listopada zadanie zrealizować.  

 Jeszcze jedna informacja, jest otwarty przetarg na ul. Majową. Wpłynęło pięć 
ofert. Trwa postępowanie.  

 Kolejne przetargi są ogłoszone, jak na Wójcice, ale to jeszcze nie ma…, znaczy, 
jeszcze nie zostały oferty zebrane i otwarte. Dziękuję.    

…, proszę państwa, jeszcze jedna informacja, przepraszam. W związku z tym, że 01 
listopada jest świętem gdzie ruch jest wyjątkowo wzmożony, i w najbliższym 
wydaniu Gazety Powiatowej będzie taki komunikat również o kursowaniu 
komunikacji miejskiej, to raz, i dwa, informacja dla zmotoryzowanych mianowicie 
taka, że na drodze Chwałowice-Piekary lewa strona, będą zakazy zatrzymywania 
się i postoju, parkowanie tylko po prawej stronie. Będzie otwarty również parking 
przy remizie OSP w Jelczu-Laskowicach, do korzystania dla mieszkańców, i prośba 
o zachowanie ostrożności. Dziękuję bardzo.        

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. czy państwo radni mają jakieś  
pytania w związku z informacjami, które przed chwilą usłyszeliśmy?..., nie widzę. W 
takim razie przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt numer pięć – sprawy 
samorządowe.   

 
Od. pkt 5 – porządku obrad sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby  

zabrać głos?…, nie widzę. Dziękuję. …, pani radna Dekret, bardzo proszę oddaję 
pani głos. 

Radna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, szanowna Rado, po prostu skorzystałam z takiej  
okazji, jest taka możliwość, że rząd daje dotacje na mosty. Złożyłam do Burmistrza i 
do pani Przewodniczącej Rady dwa takie wnioski: ”w związku z informacją ze 
strony rządowej o składaniu wniosków na modernizacje i budowę mostów, 
składam wniosek o budowę drugiej przeprawy mostowej na Odrze. W myśl 
programu rządowego, funduszu stworzonego na budowę i modernizację mostów 
gminy mogą otrzymać 80% dofinansowania do tej inwestycji. Nie możemy 
zmarnować tej okazji i wystąpienie z taką inicjatywą jest jak najbardziej na czasie. 
Zwracam się do Przewodniczącej i do Burmistrza ażeby w imieniu radnych, 
żebyśmy wystąpili z taką inicjatywą.” Proszę państwa, taki sam wniosek złożyłam 
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do Burmistrza 14.08., czternastego sierpnia dwa tysiące osiemnastego roku. Po 
prostu ten program miał być uruchomiony szesnastego sierpnia dwa tysiące 
osiemnastego roku. Proszę państwa, dostałam od Burmistrza taką odpowiedź: 
„dotyczy wniosku o budowę drugiej przeprawy mostowej na Odrze. W nawiązaniu 
do pani wniosku z dnia 14.08.2018r. o budowę drugiej przeprawy mostowej na 
Odrze informujemy, że w planach inwestycyjnych nie ma zadania polegającego na 
budowie, modernizacji mostów, ponieważ w ciągu głównym dróg komunikacyjnych 
na terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice nie występują żadne rzeki.” Proszę 
państwa, nie wiem czy się  z tego śmiać, czy cieszyć. Przede wszystkim, to nie jest 
to, że my musimy, ale naszym obowiązkiem po prostu jest…, było złożenie takiego 
wniosku. Burmistrza i nas wszystkich radnych. Naprawdę trzeb być osobą bardzo 
nieodpowiedzialną, żeby z takiej inicjatywy nie skorzystać. Dlaczego złożyłam taki 
wniosek? Przede wszystkim jeżeli my w Oławie mamy nasz szpital, dwadzieścia 
cztery godziny na dobę, musimy tam dojechać. Pytam, którędy? Most co trzy 
miesiąc, co dwa i pół miesiąca jest w remoncie. Mamy dwudziesty pierwszy wiek. 
Przede wszystkim w każdej rodzinie ile mamy aut? Jaki długi czas zajmuje nam, 
żeby się dostać do szpitala. Naprawdę trzeba być bardzo nieodpowiedzialną osobą, 
żeby z tego nie skorzystać. To jest naprawdę panie Burmistrzu, to jest prawda. 
Trzeba najeździć się na rozmowy, prosić, rozmawiać, nie tylko ze Starostą, trzeba 
się z pisiorami umieć dogadać, bo to jest nasz problem. Naszego całego 
społeczeństwa. Jeżeli nie mamy szpitaliku, który żeście zlikwidowali, odcięliście nas 
od służby zdrowia, nie dojazdu, to co nas czeka? Kiedyś pan na samym początku 
powiedział, że pan jest chory. A resztę społeczeństwa, nie? Niech pan podejdzie do 
tej sprawy bardzo poważnie. Wiele inwestycji można było mieć w naszym mieście, 
więcej, tylko trzeba było się po prostu wziąć do roboty i robić, i działać, i starać. A 
nie, żeśmy przez cztery lata wiele okazji zmarnowali. Najlepiej wszystkie problemy, 
które pani Krystyna Dekret, żeśmy umieszczali w subiektywnej kronice. I co dzisiaj 
możemy powiedzieć społeczeństwu?, żeśmy się starali, prawda. Ładnie żeśmy się 
bawili, kosztem naszego społeczeństwa. Dziękuję bardzo.      

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – szanowni państwo, do dyskusji zapisały się  
jeszcze trzy osoby. Natomiast ja państwu udzielę głosu w kolejnym punkcie, 
interpelacje i zapytania. Czy z jednostek pomocniczych ktoś z państwa jeszcze 
chciałby zabrać głos?..., nie widzę. Przechodzimy do punktu szóstego…, 
przepraszam, pan Burmistrz Piórko, proszę.         

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, no nie można  
przejść obojętnie od tego typu wystąpienia, z tego względu, że, po pierwsze, to nie 
dogadywanie się z pisiorami czy nie z pisiorami, bo most na rzece Odrze jest w 
ciągu drogi wojewódzkiej nr 496. I wszystkie…, zgodnie z ustawą o drogach 
publicznych, wszystkie obiekty inżynieryjne leżące w ciągu danej drogi są w 
jurysdykcji tejże instytucji. I tutaj, to o czym pani radna zapomniała, bo i zarówno 
ze Starostwem Powiatowym przez okres tej kadencji i z Marszałkiem 
Województwa w tej kadencji, chociażby droga 455, wiele inwestycji się zrobiło. I to 
co było w gestii tutaj naszej, tośmy podpisywali wspólne porozumienia, dalej 
realizujemy chociażby ostatnia inwestycja wspólna z powiatem, to rondo w 
Miłoszycach, to przebudowa drogi i budowanie ścieżki rowerowej wzdłuż drogi 
455, podpisane porozumienie z Marszałkiem. To realizujemy. Nie może Burmistrz 
ani wójt, ani Starosta podejmować działań na nie swoich inwestycjach, na nie 
swoim majątku. Co innego dofinansowanie. Inicjatywa wychodzi od Starosty, bo 
jest właścicielem, inicjatywa wychodzi od Marszałka, bo jest właścicielem, i gmina 
występuje…, Burmistrz występuje do Rady o podjęcie takiej uchwały z 
przeznaczeniem środków. I tak to funkcjonuje. Natomiast pisanie, że my 
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wybudujemy sobie most, to wcześniej musimy wykopać rzekę, bo inaczej się nie da. 
Dziękuję.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar,  
proszę.       

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja króciutko się odniosę  
tylko do tak zwanego szpitalika, bo tak usłyszałem. Ja przypomnę pani radnej, że 
my czyli gmina, czy Burmistrz niczego nie zlikwidowało. Zrobił to, jak już powiat. 
Nawet pani zorganizowała w tej sprawie spotkanie z udziałem Dyrektora 
Narodowego Funduszu Zdrowia, i pani tam wyraźnie usłyszała dlaczego 
świąteczno-niedzielnej pomocy nie może być na terenie Jelcza-Laskowic, i kiedy 
ewentualnie mogłaby być. Kiedy byśmy wybudowali szpital. Natomiast jeszcze raz 
przypominam proszę państwa, że gmina Jelcz-Laskowice, ani Burmistrz Jelcza-
Laskowic Bogdan Szczęśniak, nie zlikwidował żadnego szpitalika. Jak już to powiat. 
Dziękuję.  

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  Proszę  państwa,  tak  jak  
powiedziałam…, pani Dekret drugi raz, proszę bardzo oddaję pani głos.  

Radna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, ja powiedziałam w ten sposób, że my musimy się  
dogadywać. Chodziło konkretnie mi z Wojewodą, z izbą marszałkowską, ze 
wszystkimi gdzie tylko jest możliwe, jakiekolwiek instytucje. Jeżeli wyszło to od 
Rządu, że Rząd daje 80%, my byśmy dodali, na przykład robi to Starostwo, dokłada 
się, my się dokładamy, na przykład Burmistrz Oławy, jeszcze ktoś tam się dokłada, 
to nam by wyszło, po siedem procent dołożyć się do mostu. Tylko trzeba się starać i 
jeździć od instytucji do instytucji, i mieć tą inicjatywę, i werwę, i chęć załatwienia 
tych spraw. To my sobie nie wybudujemy, zgadza się. Tylko my musimy mieć 
inicjatywę, żeby się do tego dołożyć. To nie jest tak, pan się starał, pan twierdzi, że 
pan załatwiał. Za mało, za mało. Mogliśmy mieć w naszym mieście dużo więcej 
panie Burmistrzu. Najlepiej to nam wychodzą po prostu pyskówki. Co do szpitalika, 
to nie Starostwo nam zabrało. My dokładamy pieniądze z naszego budżetu. Wy 
jesteście włodarzami. Wy wszyscy burmistrzowie, dlaczego żeście pozwolili zabrać 
nam nasze pieniądze?, dlaczego dotujemy cały czas szpital? Co żeście zrobili?, 
żeście się złapali jak tonący brzytwy, że pierwszego października Rząd zabiera po 
prostu szpitaliki, ala szpitaliki. Ale to już było zabrane dużo wcześniej, półtora roku 
wcześniej. Jeszcze Rząd tego w palnie nie miał, a my już żeśmy nie mieli ala 
szpitalika. Na jeden, na zastrzyk trzeba jechać trzydzieści kilometrów. Z czego Wy 
się śmiejecie?, dlatego ja powiedziałam, nie ubolewajmy co nas boli tylko patrzcie 
co społeczeństwo boli. Tyle mam do powiedzenia. Dziękuję.  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  szanowni państwo, przechodzimy do punktu  
szóstego – interpelacje i zapytania. 

 
Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  do  dyskusji  zgłosili się radny Michał Pakosz  

i Krzysztof Skrzydłowski. W takiej kolejności oddaję panom głos. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję pani Przewodnicząca za udzielenie mi głosu. Szanowni  

państwo, kilka tematów. Pytanie do pana Burmistrza, kiedyś był poruszany tutaj na 
sesji temat dotyczący opłaty za śmieci. Mianowicie naliczania ich, bo mieszkańcy, 
rodowici mieszkańcy Jelcza-Laskowic, czytajcie państwo, Polacy, te opłaty wnoszą, 
tak, wiemy o tym doskonale. Pytam, bo mówię, każde nowo narodzę dziecko, 
państwo macie informację o tym, że dziecko w naszej gminie się rodzi, że jest pod 
danym adresem zameldowane, czy zamieszkuje, i automatycznie przychodzi do 
rodziców takiego dziecka informacja o tym aby uiścić opłatę za wywóz odpadów, za 
następnego członka rodziny, za te pieluszki tego dziecka i tak dalej. I teraz pytanko, 
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bo wiemy o tym, że w tej chwili w Jelczu jest, przypuszczam, że z sześć tysięcy 
Ukraińców, i nikt, i nikt…, no tak mówią statystyki panie Burmistrzu, to można 
sobie sprawdzić w Internecie, ale już tłumaczę i objaśniam. Bo rozmawialiśmy już o 
tym kiedyś, bodajże dwa lata temu, ja pytałem jaki macie sposób i jaki macie plan 
na weryfikowanie tego, w których gospodarstwach domowych ci mieszkańcy ze 
wschodu właśnie przebywają, jak możemy to weryfikować. Mówiliście o tym, że 
można to robić na przykładzie chociażby naliczania, sprawdzenia zużycia wody i 
tak dalej. Tak mówiliście o tym, że trzeba byłoby też pojawiać się z policją, 
weryfikować to. Mówiliście też o tym, że urzędnicy mogliby się tym zająć, jakiś tam 
urzędnik bo wiemy o tym doskonale, że jeżeli jest potrzeba chwili to 
wykorzystywaliście państwo też urzędników do tego, żeby do każdego domu w 
danej sytuacji na potrzeby chwili jakiś materiał dostarczyli, tudzież informację i tak 
dalej. Stąd moje pytanie, czy podjęliście państwo na przestrzeni ostatnich dwóch 
lat, od kiedy o to prosiłem, jakieś kroki do tego aby ustalić w ogóle, jak na terenie 
naszej gminy Jelcz-Laskowice wygląda sytuacja jeśli chodzi o tych obywateli za 
wschodniej granicy. No czy zrobiliście w tym kierunku cokolwiek?, bo ja nie 
zauważyłem znaczących wydaje mi się, jeszcze tutaj dopytam pana prezesa, 
znaczących wpływów właśnie z tytułu tych opłat za odpady, za segregowanie tych 
odpadów. No i co teraz, bo tych odpadów jest masę. Pan prezes musi swoją robotę 
zrobić, i tak. Pieniędzy jest mało, ludzie dostają…, zaraz będziemy stali przed 
podwyżką znowu ceny za to. Zapłacą za to Polacy a Ukraińcy są tutaj nadal, nie 
płacą i państwo, nie powiem na razie, że nic nie zrobiliście, poczekam na  
odpowiedź z waszej strony. Także to pierwsze pytanie. To może będziemy już na 
bieżąco. Ja zaraz przejdę do drugiego, tylko proszę o odpowiedź. Dziękuję.      

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, nie wiem skąd pan  
radny wziął statystyczne dane, że na terenie gminy Jelcz-Laskowice zamieszkuje 
sześć tysięcy Ukraińców. Jeżeli ma pan takie, to prosiłbym w czasie sesji mi pokazać 
je, okazać. Będę…, na pewno z nich skorzystam. Pan radny również powoływał się, 
że przy tej próbie weryfikacji faktycznie deklaracji, kto złożył, kto nie złożył, 
można, mówiliśmy, że można posługiwać się policją. Proszę państwa, nigdy taka 
deklaracja, że z policją będziemy chodzić po domach, nigdy nie padła. I to zapewne 
jest w protokołach do sprawdzenia. Natomiast przechodząc do konkretów. Tak się 
składa, że od samego początku praktycznie wejścia w życie uchwały, staramy się 
weryfikować deklaracje na ile nam to pozwala prawo. Niestety prawo nie daje nam 
zbyt dużo narzędzi. I faktycznie swego czasu taką bardzo, myślę skuteczną metodą 
jest weryfikowanie na podstawie ilości zużycia wody. Skuteczna, nie znaczy, że ona 
daje, przynosi efekty w 100%. Niestety tak prawdę mówiąc również są różne 
możliwości, żeby te dane ominąć. Natomiast, nie będę oczywiście mówił jak my 
sobie staramy z tym też radzić, ponieważ nie chcę po prostu instruować 
mieszkańców dalej, żeby po prostu mogli zafałszowywać dane, jeśli chodzi o 
deklaracje śmieciowe, mówiąc potocznie. Proszę państwa, tak się składa, że jeżeli 
ktoś nie płaci, to nie, nie płacą Ukraińcy, to nie płaca Polacy, panie radny. Bo tak się 
składa, że właścicielami posesji w których mieszkają Ukraińcy są Polacy i to oni 
mają obowiązek właśnie wypełniać deklaracje i podawać prawdziwe dane co do 
ilości zamieszkałych pod danym adresem. I staramy się tak prawdę mówią, 
reagować na każdy sygnał, nie tylko według tego jaka jest ilość zużytej wody, ale 
również na każdy sygnał mieszkańca, czy urzędnika w którym jest podawana 
informacja, że pod danym adresem faktycznie przebywają osoby. Staramy się 
weryfikować, czy tak jest, i jeżeli tak jest wzywamy właściciela do złożenia korekty 
deklaracji. Innych sposób proszę państwa, niestety póki co nie ma. Prawo nam na to 
nie pozwala, żeby inaczej działać. Co do ceny proszę państwa, rok temu jak 
zmienialiśmy tak prawdę mówiąc regulamin, kiedy zgodnie ze zmianą, czy 
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nowelizacją ustawy śmieciowej mieliśmy obowiązek wykazać bio, już wtedy było 
wiadomo, że niestety system będzie droższy, i on będzie droższy. Teraz 
prowadzimy analizę i będziemy starać się faktycznie podliczyć jakie są wpływy do 
systemu, i jakie są koszty. Natomiast niewątpliwie zdajemy sobie faktem i to jest 
prawda, że jakiś procent osób przybywających do nas za wschodniej granicy może 
nie wnosić opłat, a właściwie nie oni, tylko właściciele posesji w których oni 
przebywają. Dziękuję.      

Radny   Michał   Pakosz  –  pozwolę  sobie  kontynuować,  dziękuję  panie  Burmistrzu.  W  takim  
układzie moje pytanie brzmi…,  

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda   –   panie   radny,   przepraszam,  jeszcze  pan  
Burmistrz Szczęśniak chciałby zabrać głos.  

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – szanowni państwo, wracając do tej liczby obcokrajowców  za  
granicy wschodniej pracujących na terenie naszego miasta, czy miasta i gminy, ja 
jestem członkiem Powiatowej Rady Zatrudnienia w Oławie, przepraszam, 
Powiatowej Rady Rynku Pracy, wtedy inaczej to się nazywało, i poprosiłem panią 
Wicedyrektor o podanie właśnie, ile osób mieszka…, ile osób jest z tego obszaru 
wschodniego. Praktycznie pracodawcy złożyli do Urzędu Pracy wnioski na, pomylę 
się plus, minus trzydzieści, na około tysiąca dziewięćset osób. Co wcale nie znaczy, 
że te osoby pracują u tego wnioskodawcy, bo według statystyk, a Urząd Pracy 
prowadzi w porozumieniu ze Strażą Graniczną, około 70% faktycznie pracuje tam 
gdzie pracodawca złożył wniosek. I to jest jedyne źródło informacji, wiarygodne.  

Radny Michał Pakosz – mogę kontynuować? 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – tak, bardzo proszę.  
Radny Michał Pakosz – dziękuję. W takim układzie ja sobie pozwolę zadać pytanie. Szanowni  

państwo, ile zostało na przestrzeni ostatnich dwóch lat skierowanych do właścicieli 
nieruchomości na terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice, bo ja cały czas mówię o 
tym, ja nie wiem skąd panowie biorą te liczby dotyczące tej Rady, ale to zaraz. Ile 
zostało złożonych wezwań do aktualizacji deklaracji dotyczącej wywozu odpadów? 
W ilu przypadkach państwo zadziałaliście, w ilu przypadkach odkryliście tego typu 
przestępczy proceder, bo można to tak, takie ukrywanie właśnie przebywających 
tam ludzi, którzy generują odpady a później reszta mieszkańców z naszej gminy 
musi za to płacić, interesują mnie liczby. Także kontynuujmy i proszę konkretne 
liczby na przestrzeni ostatnich dwóch lat, bo ja pytałem o to dwa lata temu i 
państwu próbowaliście robić tu ze mnie neonazistę na tej sali. Więc ja po prostu w 
interesie mieszkańców pytam po raz kolejny, jakie kroki podjęliście?, i interesują 
mnie liczby, ilu mieszkańców, ilu właścicieli grun…, wróć, ilu właścicieli 
nieruchomości zostało wezwanych do ponownej aktualizacji? Zaraz przejdziemy do 
kolejnego pytania. Dziękuję bardzo.     

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, tak się składa, że w tej  
chwili nie jestem w stanie podać. Po prostu musimy sprawdzić dokumentację i na 
tej podstawie udzielę panu pisemnej odpowiedzi.  

Radny Michał Pakosz – to ja bym poprosił o przerwę w takim układzie, żebyśmy mogli dalej  
kontynuować, bo mam szereg pytań związanych z tą sprawą. Więc to jest bardzo 
istotna kwestia. Więc proszę państwa o pięć minut przerwy. Myślę, że pan 
Burmistrz na spokojnie sobie to ogarnie.  

Z- ca  Burmistrza  Marek  Szponar  –  proszę  państwa, to są po prostu jakieś żarty. To nie da się  
zrobić ani w pięć minut, ani w pół godziny. Jeszcze raz mówię, zgodnie ze Statutem 
zostanie panu udzielona odpowiedź. Koniec.  

Radny Michał Pakosz – panu od dwóch lat brakowało, żeby cokolwiek z tą sprawą zrobić. Więc  
może faktycznie dziesięć minut pan też nie poradzi. Dobra, kontynuujmy. Szanowni 
państwo, kolejna sprawa, bo tutaj mam taki program dotyczący…, tylko sobie 
uruchomię to urządzenie jeszcze raz, Ministerstwa Środowiska, który nazywa się 
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„Czyste powietrze”. Jest to program rządowy dotyczący dotacji na wymianę pieców, 
tak w dużym skrócie powiem. Na wymianę, na ocieplenie budynków, na wymianę 
stolarki okiennej i tak dalej, i tak dalej. Już nie będę mówił o powiedzmy tutaj 
dokumentacji i o tym co ten program i jakie możliwości daje, tylko interesuje mnie 
jedna rzecz. Tutaj w zakładce na stronie Ministerstwa Środowiska jest takie coś jak 
harmonogram spotkań. No i wchodzimy w ten harmonogram spotkań i tu są 
harmonogramy spotkań na przestrzeni ostatnich wielu miesięcy. Okazuje się, że 
wszystkie gminy, chociażby ościenne gminy Oława, Oleśnica, w tym 
harmonogramie spotkań przygotowanych dla mieszkańców, bo to wystąpiły gminy 
w porozumieniu do Ministerstwa Środowiska o to aby te informacyjne spotkania 
zorganizować dla mieszkańców, ci wszyscy mieszkańcy zostali o tym 
poinformowani z tych ościennych gmin. I wchodząc właśnie w harmonogram 
spotkań województwa dolnośląskiego, bez względu na to na którą datę tutaj nie 
wejdziemy, nie znajdziemy tam w życiu gminy Jelcz-Laskowice. Dlatego się pytam 
państwa, dlaczego państwo nie wystąpiliście do Ministerstwa Środowiska o to, aby 
zorganizować w naszej gminie dla mieszkańców takie spotkanie? Tłumaczę i 
objaśniam panie Burmistrzu, spokojnie. Ludzie się pytają, bo ludzie znają ten 
program i z tego co wiem, to właśnie gmina powinna wystąpić o to, żeby ci 
specjaliści z tego Ministerstwa przyjechali, no i przedstawili mieszkańcom 
dokładny opis tego całego programu. W Oławie to się udało, w Oleśnicy to się 
udało, udało się to w wielu gminach. Już chciałem tylko nawiązać do tej gminy z 
której braliśmy sobie te wyliczenia przedszkoli, to zaraz do przedszkoli 
przejdziemy. Dlaczego nie w Jelczu?, czy zapomnieliśmy faktycznie o mieszkańcach, 
czy my mamy brak współpracy jeśli chodzi o Ministerstwo Środowiska, czy chodzi 
o to, że tu są, że tamci są nie wiem, z innej opcji politycznej niż panowie, czy o co 
chodzi? Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Marek Szponar, bardzo proszę.      
Z- ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja widzę, że dalej jest  

duże niezrozumienie. Ponieważ tak prawdę mówiąc, pan radny mówi o programie 
rządowym realizowanym przez wojewódzkie fundusze ochrony środowiska. Ja 
przypomnę panu radnemu, że my realizujemy, po wycofaniu się właśnie WFOŚ z, 
tak prawdę mówiąc programu, który my podjęliśmy uchwałę i przystąpiliśmy do 
realizacji wcześniej. My realizujemy cały czas nasz własny program, gminny. I 
między innymi na dzisiejszej sesji w uchwale budżetowej, zmianie do budżetu, 
będziecie państwo podejmować tak prawdę mówiąc uchwałę o zwiększeniu 
środków i właśnie przyznaniu środków na podpisanie umowy, na realizację tego 
programu. Również proszę państwa, informujemy mieszkańców, że jest taka 
możliwość, kto nie przystąpił do naszego programu, kto nie zdążył, ma możliwość 
skontaktowania się z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i tam 
wszelkie informacje będą udzielone, i będzie można również uzyskać, jeżeli jest 
taka potrzeba, dofinansowanie. Proszę państwa, tak się składa…, panie radny, 
proszę uważać…, ale bardzo uważnie słuchać, że do nas nikt nie złożył tak prawdę 
mówiąc, poza tym programem, który my realizujemy, jakiekolwiek wnioski o 
potrzebie zorganizowania spotkania, bo są ludzie zainteresowani, żeby realizować 
ten program rządowy. I to byłoby na tyle, dziękuję.  

Radny Michał Pakosz – pozwolę sobie kontynuować. W takim razie, gdzie informował pan o tej  
całej sytuacji?, i druga sprawa, dlaczego odrębny gminny program?, i kolejne 
pytanie, nasz ten gminny o którym my rozmawiamy, który dziś będziemy…, bo pan 
mówił o tych zmianach w budżecie, i dlaczego konkretnie też nie przystąpienie do 
tego rządowego programu? I kolejna sprawa, bo pan chyba troszeczkę pomylił 
fakty, znaczy kolejność postępowania. Chodzi o to, że to przedstawiciele gmin 
wiedząc, że jest bardzo duże zapotrzebowanie właśnie na tego typu realizacje, czyli 
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na te…, no ludzi chcących przystąpić do tego programu, to gminy same wynajęły 
jakieś świetlice, jakieś sale udostępniły, to gminy wystąpiły właśnie do 
Wojewódzkiego…, moment, nazwę muszę sobie przypomnieć, ale wiemy o czym 
mówimy, to o czym przed chwilą rozmawialiśmy, wystąpili do nich i zorganizowali 
te spotkania dla mieszkańców.  Nie zasłaniali się tym, a my mamy swój gminny 
program, nas to nie interesuje. Bo ludzie są naprawdę chętni, żeby do tego 
programu przystąpić. Tam można naprawdę potężne pieniądze dostać na tego…, ja 
nie reklamuję tego programu, bo mi o to nie chodzi. Mi chodzi tylko o to, że tym 
ludziom, którzy tutaj u nas w gminie mieszkają jest po prostu przykro, że państwo 
nie zorganizowaliście informacyjnych spotkań dla tych ludzi. Jeszcze jedno pytanie. 
Chciałem zapytać ilu mieszkańców zgłosiło się do tego programu naszego 
gminnego?, o którym pan mówił, i ile wniosków zostało rozpatrzonych 
pozytywnie? To taki szereg pytań, więc poproszę o odpowiedź panie Burmistrzu. 

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, widzę, że pan radny  
chyba nie czytał wszystkich materiałów na dzisiejszą sesję, ale dobrze. W takim 
razie jeszcze raz sobie pozwolę przypomnieć. Zostało złożonych czterdzieści pięć 
wniosków, z czego dwie osoby zrezygnowały, jedna odmówiła przystąpienia do 
realizacji. Proszę państwa, kto z naszych mieszkańców był zainteresowany i w 
terminie do 15 sierpnia złożył wniosek, wszystkie wnioski zostały uwzględnione i 
pozytywnie zostaną rozpatrzone. …, oprócz tych trzech ponieważ nastąpiła 
rezygnacja, czyli jeżeli mamy czterdzieści pięć wniosków złożonych, trzy osoby 
wystąpiły, czyli trzy wnioski, no to mamy do realizacji łącznie czterdzieści dwa 
wnioski, z czego trzydzieści dziewięć wniosków po dziesięć tysięcy i trzy po siedem 
tysięcy.    

Radny Michał Pakosz – to jeżeli czterdzieści pięć wniosków takich już…, znaczy zostało  
czterdzieści dwa w sumie, bo minus te trzy tak?, to pytanie, tak małe było 
zainteresowanie, czy ci ludzie po prostu byli niedoinformowani o całym fakcie tego, 
że taki program gminny ruszył? Bo na taką wielką gminę tylko czterdzieści trzy 
osoby…, czterdzieści dwie osoby, przepraszam, no naprawdę mnie to dziwi, tak. Z 
czego to wynikało?  

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, na tego typu pytanie nie jestem w stanie  
precyzyjnie odpowiedzieć. Po prostu tyle osób…, informacja była bardzo szeroka, 
łącznie z tym proszę państwa, że ZGK rozwoził informację i wrzucał do skrzynek. 
Ta informacja również znajdowała się przecież na stronie internetowej Urzędu. 
Także informacja była. Widocznie te czterdzieści pięć osób było zainteresowanych, 
widocznie te czterdzieści pięć osób posiadało na tyle środków, że przy naszej 
dotacji mogło zrealizować zadanie, które zamierzało. Nie wiem, no tysiące może 
być różnych odpowiedzi. Natomiast program, tak jak mówię był dobrze 
przedstawiony i sto procent osób, które zgłosiły w terminie swój akces, będzie 
zrealizowane.  

Radny   Michał   Pakosz  –  wiemy,  że  nie  zorganizowaliście  państwo  spotkania  jeśli  chodzi  o  
program rządowy „Czyste powietrze”, a czy zorganizowaliście takie spotkanie 
informacyjne jeśli chodzi o program gminny?, i kiedy ono się odbyło?..., no bo mówi 
pan, że rozwoził tam, ludzie z ZGK-u rozwozili te informacje do skrzynki, że to było 
na stronie internetowej, to już ustaliliśmy, więc teraz pytanko, w takim razie czy 
było spotkanie informacyjne, i czy…, właśnie dostałem esemesa od pewnego pana, 
że nie dostał do skrzynki nic…, słaby kolportaż. No dobra, ale kontynuujmy bo 
wybiłem pana z rytmu, a chciałbym uzyskać na te pytania.  

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – panie radny, nie jest pan w stanie wybić mnie z rytmu.  
Natomiast proszę państwa, ja nie wiem dlaczego punktem numer jeden to jest 
zorganizowanie jakiegokolwiek spotkania i jeszcze spotkania tak prawdę mówiąc 
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przy realizacji programu rządowego, jeżeli program gminny jest, w 100% 
zaspakaja, przynajmniej w tym roku, potrzeby naszych mieszkańców. 

Radny Michał Pakosz – skoro mieszkańcy zwrócili się do mnie i z pretensjami mówili, słuchaj  
panie Pakosz, dlaczego Ci ludzie z gminy nie zorganizowali nam spotkania w 
sprawie rządowego programu „Czyste powietrze”, to coś chyba jest nie tak. To 
jednak nie wszyscy zostali dobrze poinformowani i nie wszystkich oczekiwania 
zostały spełnione.  

Z- ca  Burmistrza  Marek  Szponar  –  w  takim  razie  proszę  tą  osobę  przekierować do mnie. Z  
przyjemnością z nim porozmawiam, pomogę mu tak prawdę mówiąc w zdobyciu 
dotacji. Ale prosiłbym.  

Radny Michał Pakosz – z wielką przyjemnością panie Burmistrzu.  
Z- ca  Burmistrza  Marek  Szponar  –  a  teraz  jeżeli  mógłbym  prosić  jeszcze o imię i nazwisko  

tej osoby, żeby…,  
Radny Michał Pakosz – RODO panie Burmistrzu. Dziękuję.  
Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda  –  proszę  państwa,  w  kolejności  pan  radny  

Krzysztof Skrzydłowski, proszę oddaję panu głos.  
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie. Pani Przewodnicząca, szanowni państwo,  

panowie burmistrzowie, tutaj bardzo prosiłbym Burmistrza Szczęśniaka w roli 
uzupełnienia tylko o tym o czym mówił radny Pakosz, o przekierowanie pytania do 
pana Prezesa Zakładu Gospodarki Komunalnej, pana Władysława Czubaka, o 
odpowiedź, czy rzeczywiście taka informacja była rozpowszechniona na terenie 
miasta i gminy Jelcz-Laskowice? Bo, no niestety ale sygnały od wielu mieszkańców 
mamy, że niestety taka informacja, takiej informacji nie było. Więc ktoś tu do końca 
nie mówi prawdy. I kolejne moje pytania. Szanowni państwo, dziś przed sesją 
zgłosili się do mnie rodzice dzieci uczęszczających do przedszkoli niepublicznych, i 
pytanie do pana Szponara. Panie Burmistrzu Szponar, jak będzie wyglądała stawka 
naliczania dotacji w przedszkolach od 01 listopada? Czy w dalszym ciągu ta stawka 
będzie taka jaka na chwilę obecną?, czy też mniejsza, czy też większa? Więc 
prosiłbym o odpowiedź na to pytanie. Szanowny panie Burmistrzu Szponar, czy 
Burmistrzu Szczęśniak również proszę o odpowiedź na pytanie, bo w miesiącu 
październiku, w miesiącu wyborów, dziwnym trafem dotacja mogła się pojawić 
dnia 09 października na kontach przedszkola. I pytanie, czy deklarujecie panowie, 
że jeżeli zostajecie, zostaniecie burmistrzami w dalszym ciągu ta dotacja będzie 
przelewana tak jak było to dotychczas, do dnia dziesiątego, czy też zgodnie z 
nowymi zasadami, które panowie wprowadzili, i pod koniec miesiąca? Więc tutaj 
pytanie do pana Burmistrza Szczęśniaka, i proszę o odpowiedź na razie.    

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę państwa, weryfikacja dotacji dla przedszkoli  
niepublicznych może nastąpić dopiero po sześciu miesiącach funkcjonowania, o ile 
się nie mylę, publicznego przedszkola. Natomiast drugie pytanie, acha termin 
wypłaty. Proszę państwa, mamy zap…, ustawowo jest do końca miesiąca. Na 
wniosek użytkowników podpisaliśmy aneks, do piętnastego.    

Radny  Krzysztof  Skrzydłowski  –  czyli  nie  deklaruje pan, że będzie to do dnia dziesiątego, tak  
jak w tym miesiącu wyborczym akurat.  

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę pana, nie deklaruję. To źle czy dobrze?  
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale jeszcze raz, bo nie słyszałem. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – to źle czy dobrze, że wcześniej?  
Radny  Krzysztof  Skrzydłowski – bardzo dobrze, się bardzo cieszę. Tylko pytanie, czy jest tylko  

jeden wyjątkowy miesiąc, czy kolejne również będą tak samo traktowane? Bardzo 
dobrze panie Burmistrzu…,  

Burmistrz    Bogdan    Szczęśniak   –   kwestia   dokumentów,  które  składają  prowadzący  i  ich  
weryfikacja. Jeżeli wszystko jest ok. , dotacja idzie bezzwłocznie, jeżeli nie, trzeba 
poprawić.  
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Radny Krzysztof Skrzydłowski – czyli nie deklaruje pan, że tak będzie w dalszym ciągu.  
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – wszystko zależy od dokumentacji, którą przedkładają.  
Radny  Krzysztof  Skrzydłowski –  dobrze. To prosiłbym również o, czy przekieruje pan pytanie  

do pana Prezesa Czubaka odnośnie…,   
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę panie Prezesie. 
Radny   Krzysztof   Skrzydłowski   –   acha,   Prezes   wyszedł,  ale  zadawałem  pytanie  to  może  

wrócimy albo poproszę panią Przewodniczącą o chwilę przerwy, dobrze?..., no bo 
pytanie było zadawane, pan Prezes był na sali, i opuścił salę nagle…,   

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – panie Prezesie prośba, o odpowiedź.  
Prezes ZGK Sp. z o.o. w J-L Władysław Czubak – pani Przewodnicząca, panie radny, Wysoka  

Rado, szanowni goście, tak, pracownicy spółki ZGK kolportowali ulotki 
informacyjne o programie gminnym…, nie powiem czy do wszystkich, ale na pewno 
sporą część ulotek przekazaliśmy dla mieszkańców w trakcie segregacji. W trakcie 
odbioru śmieci segregowanych. I taką ilość jaką otrzymaliśmy z gminy 
przekazaliśmy dla mieszkańców. Dziękuję.  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  – proszę bardzo, tak. …, do wypowiedzi zgłasza  
się pan Burmistrz Szponar, no to przepraszam, bo tu się nie wyświetliło.  

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, chciałbym uzupełnić wypowiedź  
jeszcze pana Prezesa, bo oczywiście nie wszyscy mieszkańcy gminy Jelcz-Laskowice 
otrzymali takie ulotki, bo na przykład mieszkańcy zasobów spółdzielczych, no nie 
było potrzeby, bo po prostu nie mają indywidualnych ogrzewania, więc to jest 
chyba oczywiste i zrozumiałe. Dziękuję.   

Radny Krzysztof Skrzydłowski – panie Burmistrzu wyraźnie słyszeliśmy, co pan Prezes Czubak  
powiedział. Niestety nie do wszystkich trafiła informacja i nie chodziło tu o 
mieszkańców Spółdzielni Mieszkaniowej, więc proszę nie manipulować 
wypowiedzią, bardzo proszę, dobrze. Bardzo proszę. I panie Burmistrzu Szczęśniak, 
ostatnie moje pytanie do pana. Uważam, że podejmując się kandydowania na 
Burmistrza Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice kadencji 2018-2023 zapewne zna pan 
odpowiedź już na to pytanie, więc proszę nie uciekać od odpowiedzi tylko 
odpowiedzieć, bo mieszkańcy bardzo, bardzo chcą wiedzieć, znać odpowiedź na to 
pytanie. Czy, jeżeli pan zostanie Burmistrzem, pan Prezes Konopka będzie pełnił 
funkcję Prezesa Centrum Sportu i Rekreacji i pan Burmistrz Marek Szponar, czy 
będzie pana zastępcą w dalszym ciągu? …, ale nie bójcie się odpowiedzi, naprawdę.   

Przewodnicząca   Rady  Miejskiej   Beata  Bejda  –  proszę  państwa,  proszę  o  spokój…, proszę  
państwa proszę o spokój…,  

Radny   Krzysztof   Skrzydłowski  –   to  pan  Burmistrz   Szczęśniak   zdecyduje  czy  pan  będzie  
odpowiadał, czy nie.  

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – panie radny, wybory nie są skończone jeszcze, tak? 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – nie, zdaję sobie z tego sprawę, oczywiście. Ja…, 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – dlatego nie będę na to odpowiadał. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – czyli nie odpowie pan na to pytanie, tak?..., dziękuję. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, bardzo proszę o spokój, proszę  

państwa proszę o spokój. W kolejności proszę…, proszę o spokój, w kolejności pan 
radny…, przepraszam jeszcze pan Prezes ZGK, pan Władysław Czubak jeszcze 
chyba gwoli wyjaśnienia i uzupełnienia, proszę.  

Prezes ZGK Sp. z o.o. w J-L Władysław Czubak – pani Przewodnicząca, panie radny, jeżeli ja  
mówię, że ZGK rozniosło wszystkie ulotki jakie otrzymaliśmy z gminy, to nie 
oznacza absolutnie, że nie wszyscy zainteresowani mieszkańcy, nie otrzymali 
ulotek. To jest błędny wniosek. Dziękuję.  

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda   –   dobrze,   dziękuję   uprzejmie.   W   dalszej  
kolejności pan radny Tadeusz Babski, zapraszam i oddaję panu głos. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, miesiąc temu zgłaszałem panu  
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Burmistrzowi Romanowi Piórce, że jest dosyć duże wysypisko gruzu przy 
nowobudowanej obwodnicy Hirszfelda. Część ziemi została usunięta, ten gruz po 
przystanku, który był z granitu budowany na ul. Oławskiej nadal zalega. I pytanie, 
kiedy to zostanie uporządkowane?, bo wiem, że obwodnica będzie na dniach 
oddawana. Dobrze jakby ten teren uporządkować, żeby to było estetycznie. I 
jeszcze jedna sprawa odnośnie obwodnicy tej Hirszfelda. Przed uporządkowaniem 
tego terenu ludzie byli zmuszeni chodzić przez tunel na peron. Teraz jest teren 
ładnie uporządkowany ale zagraża niebezpieczeństwo, ponieważ ludzie chodzą na 
skróty, na pociąg. Istnieje niebezpieczeństwo, że dojdzie do tragedii. Ja wiem, że to 
nie jest nasz teren, bardzo bym prosił aby zwrócić się do kolei państwowych o 
zabezpieczenie tego terenu wzdłuż torów, od tunelu w kierunku garaży. Bo sam 
widziałem jak ludzie przeskakiwali przed samym pociągiem biegnąc na peron. 
Niepotrzebne nam kolejne nieszczęście, bardzo proszę. Kolejna sprawa, budujemy 
nowe drogi, nowe chodniki. Jeżeli budujemy nową drogę, to ta nowa droga ze starą 
drogą łączona jest przy wyzerowaniu. I fajnie, bo służymy osobom poruszającym 
się pojazdami. Ale wręcz przeciwnie, utrudniamy sami sobie, szczególnie osobom 
pieszym przy nowo budowanych drogach zejście lub wejście na drogę lub chodniki 
musi byś te kilkucentymetrowe. Pytam się dlaczego?, czy przepisy mają służyć 
mieszkańcom, użytkownikom chodników, dróg, czy przeszkadzać? Bo na tych 
nowych drogach, chociażby tutaj przy przejściu dla pieszych przy nowobudowanej 
drodze wszystko jest ładnie pięknie, ale problem będzie dla osób poruszających się 
z wózkiem. Kobiecie z wózkiem czy osobie niepełnosprawnej. Ponieważ zejście na 
drogę jest ograniczone tą rynienką deszczową. Później znowu na dwa, cztery 
centymetry podniesiony krawężnik. Niby wypłaszczenie. Rowerzysta sobie jeszcze 
w miarę jako tako poradzi, ale jeżeli chodzi o osobę niepełnosprawną będzie 
olbrzymi problem, żeby przejść przez tą nową drogę. I to dotyczy nie tylko 
Hirszfelda ale ja już to kiedyś tu zwracałem uwagę na sesji, że panu Burmistrzowi, 
nikomu tutaj premii nie zabiorą jeżeli będziemy naprawdę przy nowobudowanych 
drogach wyzerowali zejście na drogę lub chodnik. To nic naprawdę nie przeszkodzi. 
Tak w wielu krajach jest europejskich, tylko nie w Polsce. Nie wiem dlaczego? 
Przepisy wiem, że mówią, cztery centymetry czy dwa centymetry ale to nie służy 
osobom niepełnosprawnym, no. Naprawdę. I warto się nad tym zastanowić. 
Powtarzam, pan wybuduje drogę, ale panu premii nikt tu nie zabierze jeżeli pan 
ładnie pięknie wyzeruje. Panowie…, osoby niepełnosprawne będą panu dziękowały 
za te ułatwienia w komunikacji. Naprawdę, nad tym się warto zastanowić. Wracając 
tutaj do pytania poprzednich radnych odnośnie niepłacenia za nieczystości. Ja bym 
chciał się zapytać, może tutaj byśmy skorzystali z odpowiedzi pana Radcy 
Prawnego, czy my jako gmina możemy uchwalić taką uchwałą, która by karała 
osoby niesolidnie wypełniające deklaracje dotyczące ilości osób zameldowanych na 
danym mieszkaniu. Czy jako Rada możemy takie kary nakładać? Ja wiem, że jest to 
trudność w sprawdzaniu ale dotychczas to co tutaj pan Burmistrz mówił, czekamy i 
oczekujemy, że mieszkańcy rzetelnie podejdą do tego…, sąsiedzi tych mieszkań 
gdzie wiele osób jest zameldowanych, ale nie wiadomo czy odprowadzane są za te 
dodatkowe środki na usuwanie nieczystości, czy my jako Rada możemy takie 
prawo stworzyć. I ostatnia prośba. Bardzo bym prosił o informację na piśmie panie 
Burmistrzu, ile razy władze gminy zwracały się do Sejmiku Wojewódzkiego o 
budowę ścieżki rowerowej pomiędzy Jelczem a Oławą, w tej kadencji mijającej. 
Bardzo bym prosił o taką informację na piśmie. Dziękuję.      

Przewodnicząca   Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję.  Czy  w  tej  chwili  któryś  z  panów  
burmistrzów odniesie się do pytania…, pan Burmistrz Piórko, proszę.  

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, no tu już sam  
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radny Babski zauważył, że już ziemia znika, więc myślę, że lada moment zniknie 
resztę gruzu. To jest jeden temat. Drugi, no wniosek zasadny. Wystąpię na pewno 
do PKP-PLK o rozważenie takiej możliwości, wygrodzenia tego. Przejście jest 
zrobione naprawdę ładnie, muszę się pochwalić. Co z tego będzie, zobaczymy. 
Kolejny temat, to tak jak powiedziałem już tutaj radnemu. Warunki techniczne 
mówią o dwóch centymetrach. Wszystko jest fajnie…, czy dwa centymetry to dużo 
czy mało. Proszę państwa, to dotyczy deszczy, mocnych deszczy. I ta rynienka jest 
po to, że jeżeli płynie woda z jezdni i z chodnika, bo spadki są akurat do tej 
rynienki, to przy dużych deszczach wodę mamy na chodniku. I teraz pytanie jest 
takie właśnie, czy dla niepełnosprawnych pewnie to jest jakieś tam utrudnienie, dla 
reszty będziemy mieli wnioski, dlaczego stoi woda jak pada deszcz?, i to będzie 
mogło być nie tylko dziesięć czy piętnaście centymetrów, ale sięgnąć do połowy 
albo i dalej chodnika. Także tutaj proszę państwa, no jest, norma mówi o dwóch, 
nawet do czterech centymetrów. Więc staramy się robić tą minimalną wielkość. No 
i tutaj, ja w tej chwili nie pamiętam, ale taką informację radny dostanie, ile razy 
żeśmy występowali. Zdaje mi się dwa bądź trzy razy. Dziękuję.    

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  W  dalszej   kolejności pani  
radna Dekret, proszę.    

Radna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, szanowna Rado, i zwracam się do pana  
Przewodniczącego Babskiego. Zadał pan takie pytanie, czy możemy wprowadzić 
taką ustawę, że możemy karać. Ja uważam, że wy już taką ustawę żeście 
wprowadzili bardzo dawno temu. I…, czy uchwałę. Panie Przewodniczący Babski, 
ludzie mieszkają rok czasu bez wody, ludzie się budują, inwestorzy inwestują, i nie 
mają wody, bo żeście taką uchwałę podjęli. O czym my mówimy. Ja mam takie 
pytanie panie Babski, ile razy pan na sesji zapytał, czy pan Z.B., jest RODO, zwrócił 
sześćset tysięcy do naszego budżetu gminnego?, to są nasze pieniądze. Czy 
ktokolwiek z was radnych zapytał właśnie o te pieniądze? Pytała pani Dekret. 
Pytała pani Dekret i została mocno ukarana. Zabrakło pieniędzy w budżecie 
właśnie na przyłącze kanalizacyjne dla pani Dekret, bo to jest jej prywatna 
inwestycja, i dzisiaj dostałam od pana prezesa komunalki odpowiedź. Przeczytam 
państwu…., czy to jest prywatne czy nie prywatne, tam jest więcej inwestorów…, 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  pani  radna  Dekret…, pani radna Dekret, pan  
Burmistrz Piórko się zgłasza do odpowiedzi, proszę.    

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, ja bym chciał  
zapytać, czy to jest interpelacja i zapytanie?, w sprawie czyjej, prywatnej pani 
sprawie. Bo o przyłączu rozmawiamy już na każdej sesji i to kilkanaście razy. Ja 
państwu czytałem na którejś sesji ustawę o zbiorowym zaopatrzeniu, 
rozporządzenia do ustawy i definicje, i wyrok sądu. I tutaj tematu, czy pani ma, czy 
pani nie ma przyłącza, jest to pani indywidualna sprawa. Póki co żaden sąd nie 
wydał wyroku w tej sprawie, proszę państwa. Jak sąd nakaże spółce ZGK 
wybudować pani pałac, to spółka jak będzie musiała honorować wyrok sądu, to 
pani pałac wybuduje proszę panią. To jest pani prywatna…,  

Radna Krystyna Dekret - …, panie Burmistrzu, ja przepraszam za takie uszczypliwości…,  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa…, nie jest pani słyszalna…, i  

proszę państwa z naszych wypowiedzi jest sporządzany protokół, i on musi być 
sporządzony bardzo starannie i rzetelnie. Więc jak się będziecie państwo 
wzajemnie przekrzykiwać, to nikt z państwa, no ten głos jego nie będzie 
umieszczony w tym protokole. Proszę państwa, jeżeli pani radna Dekret w punkcie 
interpelacje i zapytania ma jeszcze jakiś, jakieś zapytania czy interpelacje do 
Burmistrza, to proszę uprzejmie. Natomiast jeżeli to jest ta sprawa odnośnie 
przyłącza, no to proponuję zakończyć wypowiedź.    

Radna Krystyna Dekret – pani Przewodnicząca, ta sprawa jest odnośnie przyłącza, ale to co  
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Rada zatwierdziła na sesji. Nie co sąd, tylko co Rada. …, i teraz proszę podjąć 
decyzję, czy mogę mówić, czy będziemy się szarpać. …, ja bym chciała, żeby było to 
wszystko kulturalnie zrozumiałe.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, do głosu zgłosili się jeszcze  
Radni, Jacek Hełka, Leszek Srokowski, Ireneusz Stachnio. Czy ktoś z państwa 
jeszcze chciałby w tym punkcie zabrać głos? …, nie, to ja w takim razie zarządzam 
dziesięć minut przerwy. Nie kończę tego punktu, na razie dziękuję.   

 
Po przerwie 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, byliśmy w punkcie interpelacje  

i zapytania. Pani Krystyna Dekret była przy mównicy. Jeżeli pani ma…, proszę? …, 
pani prosi o głos, natomiast ja tylko uprzejmie proszę, że jeżeli to jest sprawa 
dotycząca przyłącza, nie chciałabym na ostatniej takiej zwyczajnej sesji, żebyśmy 
się tutaj w niepotrzebne dyskusje wdawali. Jeżeli ma pani jakieś jeszcze inne 
punkty, to proszę uprzejmie oddaję pani głos, ale jeżeli to jest ten punkt, to uważam 
temat za zakończony na dzisiejszej sesji. …, nie, pani radna, wielokrotnie tu już na 
sesji padało, jest to pani prywatna sprawa i pani na sesje przenosi sprawy, które nie 
powinny być przedmiotem dyskusji w ogóle na sesji. Jeżeli…, tak jak mówię, jeżeli 
ma pani jeszcze jakieś inne sprawy, to oddam pani głos, jeżeli nie, to następny 
rozmówca w kolejności, pan radny Hełka. …, dobrze, dziękuję uprzejmie. Pan radny 
Jacek Hełka. …, proszę uprzejmie oddaję głos panu radnemu Jackowi Hełce.    

Radny Jacek Hełka – dziękuję. Pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, szanowni radni,  
goście, w mediach, pojawiły się panie Burmistrzu wizualizacje, m.in. podobne do 
tej, którą tam mamy za panią Przewodniczącą, odnośnie parku europejskiego. Tam 
w tej chwili został…, rozpoczyna się budżet obywatelski, inwestycja z tego co 
pamiętam, i w związku z tym mam takie zapytanie. Ponieważ, jeżeli mnie pamięć 
nie myli, półtora roku temu, bądź do dwóch lat, na tym terenie zostało wyznaczone 
lotnisko Lotniczego Pogotowia Ratunkowego, gminne takie lotnisko. I tam pan 
Burmistrz działał, załatwił to lotnisko, ono w tej chwili jest. Na 05 października jest 
aktualizacja, jest uznawane przez Lotnicze Pogotowie Ratunkowe i w związku z 
tym mam pytanie, czy w związku z zagospodarowaniem tego terenu pan Burmistrz 
rozpoczął bądź rozpocznie rozmowy o wyznaczeniu innego miejsca na to lotnisko? 
ponieważ ta wizualizacja, którą mieliśmy możliwość zobaczyć kompletnie moim 
zdaniem wyklucza możliwość lądowania helikopterów Lotniczego Pogotowia 
Ratunkowego, ponieważ powstanie tam górka, będzie dużo w tym terenie drzew. 
Wydaje mi się, że może być problem z lądowaniem takiego helikoptera. Czy na 
przykład nie byłoby dobrą lokalizacją jedno z boisk trawiastych w naszym mieście? 
I tutaj prosiłbym pana Burmistrza o rozpoczęcie rozmów, ponieważ zanim ta 
inwestycja ruszy, żeby to alternatywne lotnisko w mieście zostało wyznaczone. 
Ponieważ to jest ważne z prostej przyczyny. W razie wypadku jakiegokolwiek na 
strefie, w okolicach strefy nie ma takiego miejsca, w którym można byłoby 
bezpiecznie wylądować w trudnych warunkach pogodowych. Przy normalnych 
warunkach nie ma tego problemu, przy trudnych warunkach będzie trudny 
problem z wylądowaniem. Takie miejsce, które zostało wyznaczone ono pozwala 
na to, że nawet w trudnych warunkach jest możliwość przygotowania go, wszyscy o 
nim wiedzą, wszyscy wiedzą gdzie się spotkać i jak to miejsce przygotować. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko, proszę bardzo. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, w koncepcji, to  

może tak akurat widać, że nie ma miejsca, w koncepcji tam jest taka duża łąka ze 
stokiem nachylenia górki saneczkowej tak łagodnym, że spokojnie lądowisko się 
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mieści. Mam…, wymiary lądowiska dla potrzeb, że tak powiem dobrych warunków 
jak i potrzeb dla złych warunków. Także tutaj nic się nie zmienia. Lądowisko 
zostaje w tym samym miejscu gdzie jest. Tam się przewiduje górkę saneczkową ze 
zjazdem w tą stronę jak, zresztą ona zaczyna być sypana, natomiast przewiduje się 
tam teren zielony bez nasadzeń na imprezy masowe również. Także tak to będzie 
wyglądało. Dziękuję bardzo.    

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  dziękuję  uprzejmie. W dalszej kolejności pan  
radny Leszek Srokowski, proszę.    

Radny Leszek Srokowski – pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, szanowni radni,  
zaproszeni goście, ja mam pytanie do pana Burmistrza Piórki. Panie Burmistrzu 
chodzi mi o ul. Folwarczną, Parkową i Wiejską. Tam miały być zamontowane lampy 
solarne. Czy już jest wyłoniony wykonawca, no i kiedy to będzie montowane?  
Powiem tylko, że to już jest taki okres jesienny, ciemno jest w nocy, tam bardzo 
dużo ludzi pracuje, wraca nocami do domu. Kiedy to będzie montowane panie 
Burmistrzu? Dziękuję.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, jest już, mamy  

komplet dokumentacji, bo mamy oczywiście, jako pierwsza była robiona 
dokumentacja na lampy solarne tutaj w tych miejscach gdzie mówił pan radny 
Srokowski, mamy zrobioną na Polną w Miłoszycach w tak zwanych lagrach, mamy 
zrobioną w Minkowicach, gdzie fundusz sołecki się dokłada i mamy zrobiona 
dokumentację na dwie lampy w Wójcicach. Dzisiaj państwo na sesji będziecie 
zwiększali środki w WPF- e i będzie ogłaszany przetarg. W tym roku jeszcze 
lampy…, znaczy, nie w WPF- e tylko w zamianach w budżecie. Lampy w tym roku 
jeszcze będą zainstalowane w tych wszystkich miejscach, zgodnie z dokumentacją. 
Dziękuję.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. W dalszej kolejności pan radny  
Ireneusz Stachnio, proszę.  

Radny Ireneusz Stachnio – szanowni państwo, chciałbym powrócić do tematu związanego z  
programem rządowym i gminnym w sprawie modernizacji i ocieplenia, i wymiany 
pieców. Ponieważ na terenie naszego miasta, przynajmniej w dwóch miejscach, 
właściwie w trzech, czyli strefa, Osiedle Laskowice, Osiedle Jelcz, w jakiś tam 
sposób grozi nam katastrofa. Nie chciałbym powiedzieć, że ekologiczna ale 
katastrofa smogowa. Mieszkańcy tych osiedli plus strefa, czyli działania 
przemysłowe, generują także latem, także latem, bo jest podgrzewana woda, 
olbrzymie ilości, no powiedzmy nieprzyjemnych dymów, śmierdzących, 
zanieczyszczających powietrze, wpływających na zdrowie mieszkańców tych 
dwóch osiedli. Panie Burmistrzu, to jest miasto a brak działań ze strony Urzędu 
powoduje to, że mieszkańcy są narażeni na utratę zdrowia a nawet być może życia. 
Ponieważ mieszkańcy, wprawdzie nie jest to duża liczba, można się przekonać o 
tym chodząc wieczorami obecnie po tych dwóch osiedlach i zapoznając się ze 
stanem atmosfery i z zapachami, które z niektórych domostw wychodzą, właściwie 
z kominów, można stwierdzić, że ta grupa nie została w pełni poinformowana o 
tym programie gminnym. No rządowym to może ze środków masowego przekazu, 
ale ze środków gminnych, z programu gminnego nie została poinformowana. Ja 
przynajmniej takiej informacji jako obywatel tej gminy nie uzyskałem. Panie 
Burmistrzu Piórko, ja na którejś sesji, być może to był przełom roku, zwróciłem się 
do pana o informację na temat badania zanieczyszczenia powietrza na terenie 
Osiedla Laskowice. Pan mówił, że będzie badane powietrze na strefie, że takie 
działania pan podejmie, poprosiłem wtedy o to aby także przebadać powietrze na 
terenie Osiedla Laskowice. Jakby temat umarł, żadnej informacji od pana 
Burmistrza nie uzyskałem. I chciałbym aby gmina realnie podeszła do tej sprawy i 
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poinformowała mieszkańców o…, w sposób skuteczny, nie, że gdzieś tam ulotka 
poszła. Ulotka, która myli się z innymi ulotkami reklamowymi, na przykład sklepów 
czy sieci jakiś handlowych, czy usługodawczych. I każdy nie chce do tego podejść w 
sposób poważny, znaczy może nie poważany, wyrzuca gdzieś to. Żeby w sposób 
skuteczny nasze władze gminne poinformowały mieszkańców o zagrożeniach 
związanych z paleniem, powiedzmy śmieciami, bo to inaczej nie da rady tego 
określić, o zagrożeniach związanych z utratą zdrowia, w konsekwencji życia, i 
zaproponowanie tym mieszkańcom czy programu gminnego, który już de facto 
skończył się, czy programu rządowego. To jest taka moja propozycja, bo naprawdę 
to nie było rozpropagowane. Czterdzieści parę osób, które uczestniczyły w tym 
programie, które złożyły wnioski, na gminę to jest naprawdę bardzo mało. Po 
prostu ludzie nie wiedzieli. Nie wiedzieli jak do tego podejść, nie wiedzieli jak to 
ugryźć. Szczególnie osoby, które pracują, są zbiegane, bądź osoby, które są w 
podeszłym wieku. To jest taka moja jedna uwaga. Druga uwaga dotyczy opłaty za 
śmieci. Wielokrotnie tutaj rozmawialiśmy o obcokrajowcach, którzy mieszkają na 
terenie naszej gminy. Generują odpady i prawdopodobnie nie płacą za nie. Znaczy 
właściciele, słusznie pan Burmistrz zauważył, że to nie obcokrajowcy mają płacić, 
tylko właściciele lokali. Panie Burmistrzu, do tej pory, mam taką propozycję, żeby w 
sposób znowu skuteczny, skuteczny, zaktualizować wszystkie deklaracje. Czyli 
zwrócić się znowu z informacją do mieszkańców o to aby, do tych mieszkańców 
którzy mają, wynajmują lokale, aby po raz kolejny czy po raz pierwszy 
zaktualizowali deklaracje. Bo jeżeli my nie wystąpimy do nich, to oni nigdy do nas 
nie przyjdą i nie powiedzą, proszę bardzo, jest na przykład tylu i tylu ludzi jest u 
mnie zamieszkałych a płacę tylko za siebie, a jeszcze piątka siedzi sobie gdzieś tam 
w pokojach. To jest jakby jedna rzecz. Koszty związane z taką akcją informującą, na 
pewno będą mniejsze niż koszty związane później z podwyżką za śmieci. No bo w 
końcu musi ten, ta granica nastąpić, ten punkt krytyczny wystąpić, że nagle 
wszystko nam wzrośnie, i to sporo wzrośnie. To jest, no taka moja prośba, czyli 
aktualizacja, informacja do mieszkańców o aktualizację deklaracji ze względu na 
wynajem mieszkań dla obcokrajowców. I jeszcze jedna uwaga. Mamy piękną ulicę, 
ulicę Kolejową zrobioną, odrestaurowaną, rewitalizowaną w sposób taki jaki był 
sto lat temu, bo dokładnie ponad sto lat temu ta ulica została wybudowana. W 
momencie gdy powstawał dworzec kolejowy Piekary-Laskowice, bo taką nazwę 
wtedy nosił, tylko, udało mi się parę razy przejechać tą ulicą, mimo, że na razie nie 
jest dopuszczona do ruchu ale ze względu na dowożenie dzieci do szkoły, udało mi 
się przejechać, i nie wiem, być może się mylę, obym się mylił, troszeczkę ta droga 
jest krzywa. Ona jest w tej chwili utwardzana, powierzchnia jest wibrowana, ale 
takim wibratorkiem do, powiedzmy do chodników. Nie jest, i zaczynają powstawać 
miejsca, które się zapadają i, no w przyszłości będzie tam stała woda. Nie jest to 
wyprofilowane tak jak kiedyś profilowano, sto lat temu, ręcznie tłukąc specjalnymi 
bijakami drewnianymi, wyprofilować tak po łuku. Ona jest według mnie, być może 
się coś zmieni, ale naprawdę widać z daleka takie jakby zapadnięte miejsca. I 
mieszkańcy, którzy tam, znaczy, którzy dojeżdżają do pociągów, zwracali na to 
samo uwagę. To nie jest moja tylko opinia, ale wszystkich mieszkańców. Już były 
robione poprawki, gdzieś tam było podnoszone. Proszę na to zwrócić uwagę. Bo 
zróbmy to raz, porządnie, żeby za sto lat jak już nas nie będzie, następna 
rewitalizacja była i żeby nie mówili, że wtedy te władze zrobiły taką fuszerkę, 
odwaliły, że nic nie wyszło. Także zróbmy to porządnie. I tyle, dziękuję.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak, proszę.  
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – ja się z panem radnym zgadzam, bo w trakcie realizacji tej  

inwestycji tam często jeździłem i faktycznie  to się nie broni samo. Jest zrobione źle. 
To jakby jedna kwestia. To może wynika też z faktu, że zawodu brukarza już nie ma. 
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On wymarł naturalnie. Ja pamiętam jak była robiona dwadzieścia lat temu 
kanalizacja sanitarna i tam pod torami szedł przekop, i dosyć duży, przecisk, 
przepraszam, i do momentu kiedy nie była kanalizacja robiona, mówię dwadzieścia 
lat temu było ok., później to odtworzono ale też nieudolnie, a dzisiaj mamy, no 
podobną sytuację. To jakby odpowiedź na pana wątpliwości, zasadne. Natomiast 
wracając proszę państwa do tej naszej gminnej akcji, czterdzieści pięć wniosków, 
dużo, mało, pojęcie względne, ale proszę państwa, to nie jest jednorazowo. W 
przyszłym roku w budżecie też przygotujemy środki finansowe na to i może, czy 
może, jeżeli nawet na zasadzie sąsiad sąsiadowi powie czy znajomemu, słuchaj 
dostałem od gminy, no to taka metoda też jest dobra i skuteczna. Na pewno taką 
akcję propagandową zrobimy. Dziękuję bardzo.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko, proszę.  
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, ja bym chciał  

przypomnieć, że ten program „Czyste powietrze” zaczął u nas fun…, 
przymierzaliśmy się do niego dość dawno. A wręcz powiem bardzo dawno. Było 
porozumienie podpisane z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej. Był opracowany wspólnie regulamin i już byliśmy praktycznie 
na finiszu spraw formalnych, i przyjmowania wniosków. I ni z gruszki, ni z 
pietruszki komuś się odwidziało, że Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska, to 
nie jest ta instytucja. Najlepiej będzie jak będzie to w Warszawie, będzie to 
Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i on nam pomoże. Jak nam pomaga, to już 
pan radny Pakosz mówił. Robimy spotkania i robimy burzę wody w szklance wody. 
Bo proszę państwa, pierwsze, to trzeba sobie odpowiedzieć na pytanie takie, tu się 
zgadzam z panem radnym Stachnio, że się pali byle czym. Tylko, że się pali byle 
czym, nie tylko śmieciami ale pali się byle jakim węglem, a wręcz nie węglem a 
szlamami powęglowymi. I cały czas się mówi, od kiedy przyszedł rząd, że 
poprzedni rząd to był be, bo nie wydał rozporządzenia w sprawie jakości paliw 
stałych. Przyszedł nowy rząd i takie rozporządzenie miał wydać. Wydałby takie 
rozporządzenie, no ale górnicy się nie zgadzają na to. I teraz proszę państwa, 
pamiętacie państwo jak było z paliwami płynnymi, benzyna, olej napędowy. Jechało 
się na stację i nie wiadomo, zatankujesz, wyjedziesz czy nie. Wprowadzono 
rozporządzenie, zaczęto pilnować i dzisiaj takich obaw praktycznie nie ma. I trzeba 
zrobić, zacząć od początku, od samego początku. Wydać rozporządzenie, czym 
można palić i czym można handlować. I jeżeli ktoś handlujący czy sprzedający nie 
przestrzega parametrów tego co sprzedaje, to zabrać mu koncesję, i wtedy 
mieszkańcy będą mieli, nie będą mieli możliwości kupienia byle czego. A jeżeli będą 
palili śmieciami, wtedy można to egzekwować. Bo niczym się nie różni palący 
plastik od szlamu powęglowego, proszę państwa. I od tego trzeba zacząć. Na razie 
tylko się mówi, robi się spotkania, do niczego to nie prowadzi.  A gmina przyjęła 
czterdzieści pięć wniosków i te wnioski realizuje. I to co powiedział pan Burmistrz, 
w kolejnym budżecie będziemy realizować te wnioski, a powinniśmy realizować to 
wspólnie z pieniędzy państwowych i samorządowych. To tyle jeżeli chodzi o ten 
smog. Kolejna sprawa, to monitoring powietrza proszę państwa. Monitoring 
powietrza prowadzi Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska. Zakłady pracy, w 
niektórych zakładach pracy są poinstalowane mierniki jakości powietrza do 
których ma dostęp Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska. I na podstawie 
tych danych możemy, że tak powiem mówić, jakie mamy powietrze. I tutaj 
mierzenie przez Burmistrza ma się nijak, bo nie są, nie ma, to nam nic nie daje, 
proszę państwa. Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska jest od tego, żeby 
mierzyć, żeby egzekwować. Tyle, dziękuję.    

Przewodnicząca  Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję. Pan Burmistrz Marek Szponar,  
proszę.  
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Z- ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, dopełniając wypowiedzi Burmistrza Piórki,  
ja myślę, że oczywiście, jeżeli w państwa odczuciu, czy mieszkańców odczuciu 
następuje jakieś większe zanieczyszczenie powietrza, jeżeli taki sygnał oczywiście 
zostanie do nas przekazany, my też będziemy wnioskować do Wojewódzkiego 
Funduszu o podjęcie działań i przeprowadzenie kontroli. To nie jest tak, że my nic 
nie chcemy robić, albo nic nie możemy. Ale faktycznie bezpośrednio, proszę 
państwa niestety nie. Odnosząc się do propozycji pana radnego Stachnio a pro po 
przygotowania apelu, żeby trafić do, właściwie chyba do sumienia tych właścicieli, 
którzy mają niewłaściwe deklaracje złożone. Na pewno taki apel zostanie 
przygotowany i spróbujemy dotrzeć do tych ludzi. Natomiast o skuteczności 
obawiam się, no raczej on będzie bardzo, bardzo mizerny. Natomiast co do 
programu wcześniej poruszonego przez radnego Pakosza, „Czyste powietrze”, 
proszę państwa pozwoliliśmy sobie na kontakt z ministerstwem i właściwie 
otrzymaliśmy dzisiaj informację, że właściwie na dzisiaj te środki już się kończą. No 
i a pro po spotkań, to te spotkania robi firma zewnętrzna na zlecenie ministerstwa. 
I osobie z ministerstwa nic nie wiadomo na ten temat, że one są organizowane na 
wniosek jakichkolwiek gmin. Także jak widzicie państwo, znowu pan radny się 
trochę mija z prawdą. Dziękuję.      

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – szanowni państwo, ja mam taką propozycję,  
taki apel do państwa, ponieważ w następnym punkcie - podjęcie uchwały w 
sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego, mamy 
gościa, architekta pana Tomasza Rodkiewicza z Autorskiej Pracowni 
Urbanistycznej we Wrocławiu. Bardzo bym prosiła, ja oddam państwu głos, ale 
żebyście państwo w miarę możliwości skracali swoje wypowiedzi. I teraz w 
kolejności, pan Ireneusz Stachnio ad vocem, proszę.  

Radny Ireneusz Stachnio – panie Burmistrzu, w swojej wypowiedzi powiedział pan, żeby  
przypadki zanieczyszczenia atmosfery dymami kominowymi zgłaszać do Urzędu, 
no tak pan powiedział. Ja próbowałem swego czasu zgłaszać to na policję, policja 
nie ma takich kompetencji, żeby interweniować. Straż pożarna powiedziała  mi, że 
się na dymach nie zna, czy to na odwrót było, może policja powiedziała, że się na 
dymach nie zna a straż pożarna nie interweniuje. W każdym bądź razie ani straż, 
ani policja nie chce interweniować jeśli nie ma konfliktu. Niejednokrotnie są 
konflikty między sąsiadami i to bardzo bliskimi, bo zadymianie latem, szczególnie 
w upały trzydziestostopniowe pomieszczeń gdzie są otwarte okna i to w godzinach 
gdzieś tam przedwieczornych czy wieczornych, żeby podgrzać sobie wodę, no 
generuje…,      

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda   –   …,   panie   radny,   ten  punkt  się  nazywa  
„interpelacje i zapytania”, a nie dyskusja…,   

Radny Ireneusz Stachnio – …, tak, dlatego mam pytanie. Pani Przewodnicząca, pani mi pozwoli,  
ja już kończę. Szanuję tutaj pana architekta, który czeka na swoją, swojej kolejności, 
dlatego kończę to. Dlatego panie Burmistrzu, mam do pana pytanie, do kogo tacy 
mieszkańcy mają się zwrócić w Urzędzie Gminy?, konkretnie, kto będzie za to 
odpowiadał?, w jakim  pokoju się znajduje ta osoba?, żeby zgłosić właśnie taki 
przypadek, no palenia czym się da. Po prostu zanieczyszczania atmosfery. Bo wielu 
ludzi już, no jakby na granicy nerwów jest i, żeby nie doszło do konfliktów, jednak 
fajnie by było gdyby mediacje podjęły właśnie służby nasze gminne. Tylko proszę 
wskazać taką osobę gdzie mieszkańcy mogliby się zwracać?   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Marek Szponar, proszę. 
Z- ca Burmistrza Marek Szponar – panie radny, no myślę, że mediacji raczej nie, bo pracownik  

Urzędu nie jest od mediacji w tej sytuacji. Natomiast jeżeli będziemy wiedzieć o 
tym, że dochodzi do zanieczyszczenia będziemy po prostu informować i prosić o 
kontrole odpowiednie służby. Natomiast takim pracownikiem, właściwie mamy 
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jednego pracownika Wydziału Ochrony Środowiska, to jest pani Danuta 
Chrzanowska. A jeżeli z jakiś przyczyn nie można dotrzeć do pani Chrzanowskiej, to 
oczywiście jak najbardziej można się kontaktować również ze mną. Dziękuję.    

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  -  dziękuję  bardzo.  W  dalszej  kolejności,  pani  
radna Teresa Kotowicz, proszę uprzejmie.  …, proszę panów, na sesji Rady Miejskiej 
przewodnicząca lub przewodniczący rady udziela głosu. I jeżeli są jakieś 
wątpliwości…, przepraszam panią radną, co do ad vocem pani Krystyny Dekret i ad 
vocem pana radnego Michała Pakosza, to ad vocem jak w wypadku radnego 
Stachnio się odbywa z wypowiedzi na wypowiedź. A pani Krystyna Dekret w ogóle 
ad vocem do czego?, skoro pani miała w zasadzie swoją prywatną sprawę, a pan 
radny Michał Pakosz ileś wcześniej zabierał głos jak na przesłuchaniu. I proszę 
państwa ja jeszcze raz apeluję, jest to nasza ostatnia sesja robocza, bardzo proszę 
żebyśmy w miarę spokojnie tą sesję prowadzili. Pani radna Teresa Kotowicz. 

Radna Teresa Kotowicz – pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, szanowna Rado, ja też  
się przyłączę do pana Stachnio, pana radnego Stachnio względem tego smogu. U 
mnie na osiedlu, teraz jest taka pogoda a nie inna, to przeważnie jest jesienią i zimą, 
naprawdę wieczorem, ale to wieczorem, godzina dwudziesta pierwsza do późnych 
godzin nocnych jest wręcz zadymienie. I do tego tematu trzeba by było naprawdę 
przyłożyć się, bądź, no nie wiem kogo tam powiadomić, żeby tego smogu nie było, 
bo aż gryzie w usta i oddychać nie ma czym. To jest jedno. Drugie, mam takie 
pytanie do pana Burmistrza Piórki o oświetlenie na Osiedlu Fabrycznym…, 
właściwie nie Osiedlu Fabrycznym, ale tam przy piekarni HERT. No było obiecane i 
myślę, że to dojdzie do skutku. Teraz mam jeszcze do państwa, ponieważ to jest 
jedna…, jest ostatnia sesja, i proszę się na mnie tutaj nie obrażać i nie przerywać mi, 
bo ja bardzo króciutko to powiem. Chciałam podziękować serdecznie burmistrzom 
za rewitalizację ostatnią, za tą wcześniejszą również. Pracowałam tutaj w gminie, w 
samorządzie od 2000 roku i co udało się zrobić, wyprosić, załatwić, to jest też 
zasługa burmistrzów. Burmistrza Szczęśniaka, który na początku lat 
dwudziestych…, w dwutysięcznym roku nie było pieniędzy w gminie, ja pamiętam 
jak z różnych tam środków, dotacji od osób prywatnych, nosiłam deski, nawet tutaj 
z panią kierownik Kowalenko, na piaskownicę, na place zabaw, żeby cokolwiek 
było na…, ja mówię o moim osiedlu. Wiele, wiele rzeczy takich było, które pan 
Burmistrz Szczęśniak do tego się bardzo dobrze odnosił. Tak samo Burmistrz 
Szponar. O cokolwiek nie poprosiłam, kubeł nie kubeł, huśtawka, zawsze to było 
załatwione. I nie mam…, źle bym oceniła na przykład pana Burmistrza Putyrę, bo za 
pana Burmistrza Putyry też żeśmy rewitalizację robili. I bardzo dziękuję…, to nie 
jest śmieszne panie Pakosz. Bardzo dziękuję radnym, wszystkim radnym, bo takie 
projekty, które były, to za poparciem w uchwałach Rady. I nigdy, ale to naprawdę 
nigdy nie słyszałam w całym tym okresie ze strony radnych jakieś weto, że na 
przykład im się to nie podoba, że…, wszystko było bardzo ładnie popierane i każdy 
się liczył z tym, że to osiedle wymagało naprawdę rewitalizacji. I jeszcze raz, 
dziękuję. I na przyszłość jeżeli będzie taka możliwość a państwo tutaj będą, to 
prosiłabym, żeby jeszcze pomyśleć o tym osiedlu. Bo wszyscy nas tak źle 
postrzegaliście, a tam są naprawdę fajni ludzie. Nie jesteśmy inni, nie jesteśmy 
równi równiejsi, tylko jesteśmy mieszkańcami tej gminy. Dziękuję bardzo. I 
przepraszam, że dzisiaj, bo nie wiadomo czy będę.        

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko, proszę.  
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, nie pamiętam na  

której sesji, ale zwiększaliście państwo środki na, właśnie na to zadanie. Jest już 
projekt, na pewno do Świąt Bożego Narodzenia, to dwieście procent, będzie 
świeciło. Mam nadzieję, że do końca listopada. Dziękuję.     

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo,  dziękuję  pani  radnej. Pani  
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radna Janina Sypek, proszę uprzejmie.    
Radna Janina Sypek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panowie burmistrzowie,  

niejednokrotnie zwracałam się tutaj z prośbą o dofinansowanie do piecy. I mam 
teraz gorącą prośbę, bo naprawdę mieszkańcy nie byli doinformowani. Chodzi na 
przykład nawet o moją wieś Chwałowice. Nie było tych ulotek. Gorąca prośba, jeśli 
w przyszłym roku będzie dofinansowanie, prośba moja, są sołtysi, proszę po prostu 
powiadomić tych sołtysów. Są tablice świetlne i może po prostu…, na pewno nikt 
nie przyjdzie z osiedla z bloków, tylko przyjdą mieszkańcy z domków 
jednorodzinnych o to dofinansowanie. Dlatego moja gorąca prośba, jeśli będzie taki 
projekt, jeśli będzie możliwość, po prostu poinformować sołtysów i na pewno 
każdy sołtys, w każdej miejscowości jakieś zebranie czy ogłoszenie da i wtedy na 
pewno będzie dużo, dużo więcej wniosków niż teraz. Dziękuję bardzo.   

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo,  pan  radny  Michał  Pakosz,  
proszę.    

Radny Michał Pakosz – dziękuję pani Przewodnicząca za udzieleni mi głosu. W kolejności w  
sumie, bo dwa razy moje nazwisko padło, stąd tylko przypominam pani 
Przewodniczącą, że właśnie odnośnie tego ad vocem, to chciałem się najpierw 
zwrócić do, odnieść do wypowiedzi pana Szponara, który mówił, że to wykonuje 
firma zewnętrzna. Ja tego nie podważam absolutnie, ale istotną kwestią jest to 
szanowni państwo, że akurat to gminy, żeby zorganizować takie spotkanie na ich 
terenie, występują z akcesem do ministerstwa i do tych wojewódzkich funduszy 
ochrony środowiska, więc pan Szponar klasycznie już kłamie. Teraz przejdę już…,  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – …, proszę państwa, ja mam uprzejmą prośbę,  
czy możemy zachować się w sposób przyzwoity?, wszyscy. Bardzo uprzejmie 
proszę, ostatnia nasza robocza sesja, apeluję jeszcze raz do państwa, i proszę bez 
takich uwag. Chcecie państwo się wypowiadać merytorycznie, krótko, zwięźle, na 
temat, interpelacje i zapytania. Nie potrzeba nam tu wywodu 
piętnastominutowego, tylko to jest punkt, który mówi o konkretach. Interpelacje i 
zapytania. Proszę uprzejmie oddaję panu głos.    

Radny Michał Pakosz – a i odnośnie tylko jeszcze drugiej wypowiedzi. Bo w drugiej wypowiedzi  
moje nazwisko padło i była to wypowiedź pani Kotowicz. Chciałem tylko 
wytłumaczyć pani radna, że ja absolutnie nie śmiałem się z treści pani wypowiedzi, 
tylko bardziej śmiałem się z tego w jaki sposób pani zaorała pana Stajszczyka i pana 
Putyrę, którzy też jednak uczestniczyli w tej rewitalizacji, ale widać jednak pani, 
pani ma po prostu za krótką pamięć. Dziękuję.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, ja myślę, że tutaj chyba…, pani  
radna, proszę się nie denerwować. Ja myślę, że to chyba jakieś nieporozumienie 
wynikło, bo pani radna wręcz odwrotnie to powiedziała. Pan Burmistrz Szponar, 
proszę.     

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, pozwolicie państwo, że  
nie będę się odnosił do sposobu zachowania i wypowiedzi pana Pakosza, bo On już 
dawno przekroczył wszelkie granice przyzwoitości. Nie będę mówił, czy nie będę 
się odnosił również do wychowania, bo tu wychowania nigdy chyba nie było i 
zapewne nie będzie….,   

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  …, panie  Burmistrzu,  ja  też  pana uprzejmie  
proszę…,     

Z- ca  Burmistrza  Marek  Szponar  - …, ale  ja nikogo nie obrażam pani Przewodnicząca. Ja tylko  
mówię, że to zachowanie…,  

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda  –  …,  proszę   państwa,  proszę  o to, żebyście  
wszyscy państwo powściągnęli emocje…,    

Z- ca Burmistrza Marek Szponar - …, to zachowanie jest po prostu skandaliczne i ja myślę, że  
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wreszcie Rada i radni powinni zacząć odpowiednio reagować, i odnosić się do tego 
zachowania, bo to jest po prostu wstyd. Natomiast co do stwierdzenia pana 
Pakosza, a pro po mojej wcześniejszej wypowiedzi i powołania się na ministerstwo. 
To w takim razie pan Pakosz twierdzi, że pani z ministerstwa kłamie, nie ja, bo ja 
przekazałem to co usłyszałem w ministerstwie. Dziękuję.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, proszę o spokój. Czy ktoś z  
państwa chciałby jeszcze zabrać głos w tym punkcie? …, pani radna, ja pani udzielę 
głosu. Proszę spokojnie siedzieć, zaraz pani podejdzie do mównicy. Czy ktoś z 
państwa jeszcze radnych chciałby zabrać głos?..., nie widzę. Ostatnia mówczyni w 
tym punkcie, pani radna Dekret. Proszę uprzejmie oddaję pani głos.    

Radna Krystyna Dekret – pani Przewodnicząca, ja chciałam się odnieść ad vocem do pana  
radnego tematu. Właśnie mam pytanie panie Burmistrzu Szponar, nie padają 
nazwiska ale podam ulicę. Problem właśnie nowych piecy, ul. Irysowa. Państwo byli 
u pana i pan się już na pewno domyśla o kogo chodzi. Po prostu właściciele 
domków jednorodzinnych, nie tylko oni ale więcej rodzin powymieniała już piece. 
Koszt tych piecy jest ponad czternaście, około piętnastu tysięcy, zgodnie z prawem, 
które właśnie dotyczą wymiany tych piecy, byli u pana i się okazało, że oni się 
spóźnili. Ulica Irysowa. Ja byłam akurat, no z moimi sąsiadami, centralnie się 
mijałam przypadkiem tutaj na schodach. Jestem w temacie, przyszli do mnie do 
domu i co teraz dalej oni mają zrobić?, do kogo oni mają się zwrócić?, o ten zwrot 
kosztów po prostu, tych piecy. Oni składali wnioski.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Marek Szponar, proszę.  
Z- ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, muszę sprawdzić, bo akurat nie wiem o  

kogo chodzi. Natomiast każda osoba, która się spóźniła i w terminie nie zdążyła 
złożyć wniosku, jeżeli taka osoba jest na terenie gminy, ja informuję, zresztą 
informowałem tak samo na stronie internetowej Urzędu, że jest możliwość zgłosić 
się do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, żeby otrzymać dotację na 
inwestycje już zrealizowane. Ponieważ według zapewnień Wiceprezesa Funduszu i 
myślę, że to zostało tak podtrzymane i wdrożone, że te osoby, które wymieniły na 
przykład w styczniu czy w lutym, również mogą się ubiegać o dotację. I taka 
informacja jest przeze mnie zawsze przekazywana. Także jeżeli ta osoba 
wymieniła, jak najbardziej, jak najszybciej powinna się skontaktować właśnie z 
Wojewódzkim Funduszem. Adres jest podany też na stronie internetowej.     

Radna Krystyna Dekret – dobrze, dziękuję. Panie Burmistrzu jeszcze pan tutaj powiedział, że  
nie odbywają się spotkania właśnie w sprawie wymiany pieców. Oczywiście powiat 
oławski, Gacie, tam się odbywają spotkania w tej chwili, na temat wymiany piecy. 
Dlaczego u nas jeszcze do takich spotkań nie doszło i do takich informacji? 

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, nie wiem dlaczego się i na czyj wniosek się  
odbywają. Natomiast jeszcze raz mówię, gmina Oława nie ma własnego programu, 
więc korzysta i wcześniej chciała wdrożyć właśnie ten program, nazwijmy to 
rządowy, tak jak my przystąpiliśmy pierwotnie, i gmina jakby to kontynuuje. Czyli 
jest w kontakcie z Wojewódzkim Funduszem i kontynuuje, jakby próbuje 
kontynuować to co było wcześniej. Oczywiście na nowych zasadach. Czyli 
pośredniczy. Natomiast my podjęliśmy uchwałę, że tworzymy własny program i po 
prostu zachęcamy mieszkańców do składania wniosków w naszym programie, co 
nie znaczy, że mieszkańcy nie mogą oczywiście korzystać z programu rządowego. 
Inni mieszkańcy, oczywiście.  

Radna Krystyna Dekret – dobrze, dziękuję. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, kończymy ten punkt. Dziękuję  

uprzejmie. Przechodzimy do punktu numer siedem – podjęcie uchwały w sprawie 
uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu 
położonego w obrębie Laskowice, gm. Jelcz-Laskowice – „MPZP Oławska-Bożka”.   
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Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo mi miło jeszcze raz w tej chwili powitać 

pana Tomasza Rodkiewicza, architekta z Autorskiej Pracowni Urbanistycznej we 
Wrocławiu. Proszę państwa, zanim przejdziemy do bloku uchwał, chciałabym 
złożyć wniosek o nie odczytywanie projektów uchwał od numeru siódmego do 
numeru jedenastego. Kto z państwa radnych jest za tym wnioskiem, uprzejmie 
proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku,     
 
za – 18 
przeciw – 3 
wstrzymało się – 0 
- wniosek został przyjęty - . 
 
A teraz przechodzimy właśnie do punktu numer siedem i proszę państwa, nie wiem 
czy pan Burmistrz Piórko chciałby ewentualnie zrobić krótkie zagajenie tego 
tematu…, bardzo proszę, oddaję panu głos. 

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, ten plan zwany  
„MPZP Oławska – Bożka” jest wycinkiem planu centrum miasta Jelcz-Laskowice. 
Obejmuje, tak jak tu czytamy Oławska-Bożka, czyli kwartał ulic łącznik pomiędzy 
przychodnią, ulicą Bożka, ulicą Tańskiego i ulicą Oławską. Ten plac praktycznie 
gdzie dzisiaj jest parking taki, no nie najlepiej zorganizowany, i jest to centrum 
miasta. Stąd były takie głosy radnych, wnioski radnych, Rada podjęła uchwałę o 
przystąpieniu i dzisiaj mamy…, państwo będziecie głosować w sprawie przyjęcia. 
Ten plan może dla architekta i dla ludzi, którzy no czytają dokumentację, płaski 
plan może nie wszystko mówi, natomiast jest również wizualizacja, która określa 
czy pokazuje, jak to ma mniej więcej wyglądać. Nie jest to proszę państwa…, plan 
nie określa szczegółów, nie określa koloru elewacji, nie określa materiału na 
elewację. Plan określa warunki brzegowe i mówi, że budujemy pięć kondygnacji, 
trzy kondygnacje. Ba, tutaj mamy takie obiekty jak te oznaczone w terenie U1 i U3. 
Na terenie U1…, teren U1, to teren przy obecnym budynku gdzie było PEPCO, 
dzisiaj są banki, to byłby kolejny obiekt tego typu przylegający ścianą do 
istniejącego obiektu. I proszę państwa pozostała część parkingu teren U2, to teren 
przeznaczony proszę państwa pod usługi hoteli, gastronomii, restauracji. Ba, i na 
tym terenie, jak również na terenie 3U właśnie te obiekty są tak opisane w planie, 
że mają, nie mają bryły prostopadłościanu zwykłego ale są opisane tak, żeby nie 
były to obiekty typowo blokowe, typowe blokowiska. Również jest zróżnicowana 
wysokość, trzy i pięć kondygnacji. W części…, mimo, że mam okulary to słabo 
widzę, ale w części A jest pięć, w części tej mniejszej jest pięć kondygnacji, w części 
tej większej trzy kondygnacje. Przy czym tam gdzie jest teren 3U usług publicznych 
z placem publicznym, w miejsce kondygnacji kubaturowych może być dominanta, 
czyli to jest taka figura przestrzenna, która…, jest to wyróżnik architektoniczny. W 
kolejnych…,  proszę państwa, w kolejnym punkcie, czy w terenie 1U/MW są to, 
przewidziane są dwa budynki w których parterach będą usługi, oczywiście nie 
uciążliwe. Przy czym wszystkie elewacje od strony placu publicznego są elewacjami 
głównymi, są elewacjami dekoracyjnymi. Natomiast już po zewnętrznej są 
normalne, zwykłe elewacje. Jest, przewidziany jest plac publiczny, na którym też 
plan nie określa, czy może być fontanna, może być pomnik, mogą być różne 
elementy małej architektury. Tego plan nie określa, bo byłby niezgodny z ustawą o 
planowaniu. Również proszę państwa od razu powiem, że do tego planu, o czym 
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będzie, państwo będziecie głosowali nad przyjęciem, czy odrzuceniem uwag. 
Wpłynęło osiem uwag. Te uwagi Burmistrz, rozpatrując te uwagi Burmistrz w 
zarządzeniu nie uwzględnił tychże uwag. I ja może państwu, nie wiem czy teraz 
czytać te uwagi, czy to już pani Przewodnicząca będzie czytała a ja bym się 
ustosunkował do tych uwag, ewentualnie również projektant planu. To może tak 
zrobimy, za nim…, teraz pani Przewodnicząca przedłoży uwagi…,          

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – …, proszę państwa, ale tu do dyskusji się  
zapisało kilka osób, tak!, i może w takiej kolejności to będziemy realizować. Także 
tak, pan Michał Pakosz, jeszcze nie padło nic a pan ad vocem, rozumiem…, a byłby 
pan uprzejmy się wycofać u siebie z tego, na tablecie, dobrze. Pan radny Krzysztof 
Woźniak, w takim  razie oddaję panu głos.  

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – dziękuję. Pani Przewodnicząca,  
panowie burmistrzowie, Wysoka Rado, szanowni goście, moją wypowiedź 
chciałbym zacząć od odczytania części, fragmentu pisma, które 23 maja 2017 r.  
radni, grupa radnych koalicyjnych złożyła do Burmistrza Jelcza-Laskowic pana 
Bogdana Szczęśniaka. Czytam fragment pisma: „Szanowny panie Burmistrzu, my 
niżej podpisani radni Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach zwracamy się do pana z 
wnioskiem o przygotowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
centrum miasta Jelcza-Laskowice – „MPZP Centrum”. Uważamy, że obecny sposób 
zagospodarowania należącej do gminy Jelcz-Laskowice działki nr 10 oraz 
zaplanowany sposób jej zagospodarowania w obecnie obowiązującym MPZP 
Centrum nie jest optymalny i należy go zmienić. Widzimy potrzebę wprowadzenia 
takich zmian w tym planie w zakresie zagospodarowania działki nr 10, które 
pozwolą na wybudowanie jednego dużego budynku użyteczności publicznej w 
którym mogłyby funkcjonować niezależnie od siebie dwie gminne instytucje. 
Miejsko-Gminne Centrum Kultury i Biblioteka Miejska. Powierzchnia działki 
gminnej, której dotyczy propozycja zmiany jest na tyle duża, że pozwala na 
zagospodarowanie jej powierzchni również na inne cele publiczne np. parking 
podziemny, zielone skwery, utwardzony plac z fontanną, ławeczki i klomby 
kwiatów. Powyższa propozycja zmiany zagospodarowania tej centralnej 
przestrzeni w naszym mieście wzięła się z analizy potrzeb mieszkańców jak 
również wspomnianych instytucji, które zdecydowanie lepiej i skuteczniej mogłyby 
służyć naszym mieszkańcom, mając lepsze warunki lokalowe. Potrzeba również 
wziąć pod uwagę, że usytuowanie tych dwóch instytucji kultury w centralnym 
punkcie miasta pozwoli tym instytucjom na lepsze rozpowszechnianie swoich ofert, 
a z punktu widzenia miasta na szybsze i bezproblemowe dotarcie do nich. Nie bez 
znaczenia jest również wizerunek i powaga miasta oraz użyteczność tego 
centralnego miejsca w naszym mieście.” Szanowni państwo, po dwóch miesiącach 
od złożenia tego pisma pan Burmistrz wystąpił z propozycją uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w obrębie gminy Jelcz-Laskowice MPZP 
Oławska – Bożka. Szanowni państwo, po szesnastu miesiącach spotykamy się 
dzisiaj w tej Sali, w celu przyjęcia planu, który na dziesiątki lat będzie służył 
mieszkańcom i który pozwoli najbliższej Radzie Miejskiej, Radzie Miejskiej ósmej 
kadencji podjąć skuteczne kroki w celu budowy tych zamierzeń, które zostały 
zaplanowane w tym projekcie uchwały a który, liczę szanowni państwo, że 
przyjmiemy za kilkanaście lub kilkadziesiąt minut. Szanowni państwo, chciałem 
tutaj bardzo podziękować grupie radnych, która podjęła taką inicjatywę, ponieważ 
to była grupa, która bardzo mocno ze sobą współpracowała w tej kadencji i to jest 
jeden z wielu efektów pracy tej grupy radnych. Także panie Burmistrzu, 
dziękujemy za tak skuteczne i sprawne podejście do tego tematu. Dziękuję.     
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Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  Proszę państwa, pan radny  
Ireneusz Stachnio, proszę oddaję panu głos.   

Radny Ireneusz Stachnio – dziękuję pani Przewodnicząca. Miałem o czymś innym mów…,  
znaczy zacząć od czegoś innego, ale pan radny, pan Przewodniczący Woźniak 
rozbawił mnie troszeczkę swoim przeczytaniem pisma jakoby to, tak jak 
przynajmniej wynika z relacji, szesnaście miesięcy temu grupa radnych, czyli 
państwa, podjęła inicjatywę aby na jakimś tam placu, nie wiadomo jakim, 
zarośniętym trawą czy zastawionym samochodami, nagle wybudować centrum, 
które by spełniało role naszego rynku gdzie mogłyby się mieścić dwie instytucje. 
Panie radny, gdyby pan troszeczkę poszperał to by pan wiedział albo sobie za 
młodu przypomniał, że w tym miejscu odkąd ja pamiętam przynajmniej, zawsze 
miał być rynek, zawsze miało być jakieś centrum. Nawet były wizualizacje swego 
czasu stworzone w lepszym bądź gorszym wykonaniu, ale to zawsze było. Panie 
radny, państwa wniosek to jest po prostu kolejny populizm, który ma na celu 
wskazać, że to wy tutaj inicjujecie tak piękną idee budowy dwóch budynków czy 
jednego budynku w którym by się znalazły dwie instytucje. Panie Burmistrzu, no 
dziwne to jest troszeczkę. Też panu dziękuję, że pan podjął tak szybko inicjatywę 
po szesnastu miesiącach, bo na pewno naszemu miastu takie, taki obiekt, taka 
inwestycja jest potrzebna. Natomiast, no właśnie, coś co miało być dwadzieścia lat 
temu co najmniej, być może jeszcze dawniej, czyli ten plac cały w tym właśnie 
obszarze, w tym prostokącie, pomiędzy tymi ulicami o których dzisiaj będziemy 
głosować, szanowni państwo tam zawsze miał być rynek. Ludzie nawet już ostatnio 
zwątpili. Mówili, nie, nie będzie, nie będzie. Przypomnę państwu progi gdzie 
wnioskowałem, to mnie skrytykowano. Za trzy miesiące pojawił się wniosek o 
progach i tak dalej, i tak dalej. Ja już nie będę nawet odgrzebywał tego, bo to jest 
żenujące po prostu. Natomiast, no właśnie przechodzę do meritum sprawy. Bo pan 
architekt jest nieobecny na sali, wnioski, które tam się znajdują do…, stanowiące 
załącznik do MPZP, i szanowni państwo, te wnioski są wnioskami w pewnym sensie 
racjonalnymi. Chociażby z tego względu, że ten rynek miał, te budowle miały 
stworzyć jakby centrum rynkowe. Każdy rynek zawsze ma gdzieś swoje, swój taki 
plac centralny na którym można się spotkać. Każdy rynek to bardziej miejsce do 
chodzenia a nie do jeżdżenia samochodem. Ja już nie będę mówił o uwagach, które 
dotyczą wyglądu, że tam za dużo jest betonu, że nie ma jakby konkretnych, 
konkretnej, no jakby wyodrębnienia go z tego blokowiska całego, żeby jednak 
stworzyć pewną wizję czegoś innego. Tylko jakby zlewa się z tym betonem całym 
dookoła, tylko kościół będzie jedynie tam eksponowany bo jest inną budowla. Mam 
pytanie do pana…, bo to nie wiem czy do Burmistrza, czy pana projektanta, bo co 
innego jak odczytywaliśmy plan, który jest naniesiony a co innego wizualizacja, 
której nie mieliśmy, która jest przedstawiona i rzeczywiście obstawienie 
parkingami tego miejsca, czy to ma sens? Mamy dookoła parkingi przy hali, przy 
kościele, pewnie można by było jeszcze tam gdzieś wygospodarować troszeczkę 
terenu, żeby stworzyć dodatkowy parking, czy rzeczywiście musimy obstawiać 
centrum samochodami? Te samochody zawsze tam będą stały teraz, bo to wiadomo 
i ludzie będą, którzy…, petenci dojeżdżać i mieszkańcy, i ludzie przypadkowi. Czyli 
stworzymy znowu jakiś centralny parking miejski. Jeden z wniosków mówi, żeby 
tam więcej zieleni wprowadzić, właśnie kosztem parkingów, aby wprowadzić coś 
co się nazywa potocznie, ogródki kawiarniane czy miejsca spotkań, tego tutaj też 
nie ma. No właśnie, panie…, pan tam chyba siedzi, tak!, do pana mam właśnie 
pytanie, czy nie można było tego w jakiś sposób taki stworzyć typowy dla rynków 
współczesnych, ale także dla rynków z przed kilkuset lat, które w tej chwili są 
wyłączane z ruchu, stanowią jakby centra do których dochodzi się po prostu 
piechotą, i jednocześnie centra spotkań. Bo fajnie jest podjechać pod drzwi urzędu, 
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natomiast to powinno być miejsce, które będzie reprezentatywne dla całej gminy, 
którym powinniśmy się szczycić. Tak jak budynkiem hali na przykład, którego 
zazdroszczą nam. Także takie pytania, jeśli pan Burmistrz pozwoli mam do pana 
architekta. Czyli czy nie można tych miejsc parkingowych po prostu gdzieś w innym 
miejscu dać, żeby…, bo tam samochody będą cały czas stały. Więcej zieleni 
wprowadzić, no i gdzieś miejsce dla ludzi w którym mogliby sobie przesiadywać. 
Czyli takie drugie miejsce spotkań ludzi a jednocześnie też, czy nie można było na 
etapie projektowania stworzyć jakiegoś obszaru, takiego centralnego, 
stanowiącego kiedyś jakby rynek, czyli ratusz i miejsce placowe czyli rynek. Czy nie 
można było tego zrobić, współcześnie projektując ale odnosząc się do tradycji 
takich typowych rynków? Bo z co tego widziałem na przykład w krajach 
zachodnich, takie inwestycje współczesne robi się właśnie pod tym kontem mniej 
więcej. A tutaj tworzymy blokowisko. To na razie dziękuję.      

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko, proszę.   
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, ja chciałbym się  

ustosunkować do uwag pana radnego Stachnio. Najlepiej byłoby gdyby ten plan 
przeczytał. Jeżeli proszę państwa mamy, bo jest jedna z uwag, pan radny Stachnio 
powtórzył uwagi, które wpłynęły. Od jednej osoby osiem uwag i państwo będziecie 
nad tymi uwagami głosowali i moja prośba od razu, żeby ich nie przyjąć. Burmistrz, 
tak jak powiedziałem, odrzucił te uwagi. Jeżeli pisze ta osoba, że jest to blokowisko. 
Nie odstępuje…, budynki to typowe bloki wyglądające identycznie jak te, które są 
dzisiaj zrealizowane, to ja państwu przeczytam o obowiązującej linii zabudowy. 
Linia na której należy stosować zewnętrzna ścianę nowego budynku, linia…, ta nie 
dotyczy części podziemnych obiektów budowlanych, budowli, infrastruktury 
technicznej i urządzeń budowlanych, o ile ustalenia planu nie stanowią inaczej. 
Elementy budynku, to jest okapy, gzymsy, balkony, wiatrołapy, wykusze, loggie, 
zadaszenia nad wejściem, galerie, tarasy, pochylnie, mogą przekraczać tą linię o nie 
więcej niż półtora metra, a tarasy od strony placu publicznego nie więcej niż pięć 
metrów. I takie są szczegóły określenia. Ba, są określone również parametry tychże 
obiektów, że linia, że kolejne kondygnacje powyżej parteru muszą być cofnięte o co 
najmniej półtora metra od obowiązującej linii zabudowy, żeby od strony 
centralnego placu te elewacje były różnorodne. To jest kolejny temat. Dalej radny 
mówi, że nie ma placu publicznego. Ja państwu przeczytam, to jest teren oznaczony 
symbolem U3 proszę państwa, na rysunku planu. I tak: dla terenu oznaczonego na 
rysunku planu symbolem 3.U, przepraszam, ustala się następujące przeznaczenie: 
1) podstawowe – zabudowa usługowa, usługi publiczne. I tu nikt nie określa czy to 
ma być biblioteka, czy to ma być centrum kultury, czy to ma być część urzędu, czy 
jeszcze inna instytucja publiczna. I dalej w podstawowym przeznaczeniu, to w 
punkcie a, a w punkcie b – plac publiczny. Plac publiczny między budynkami 
usytuowanymi na terenie 2.U, 1.U/MW i 3.U jest plac publiczny otwarty na ul. 
Oławską. Kolejny zarzut, że za dużo parkingów. Ba, parkingi są wymagane zgodnie 
z ustawą i rozporządzeniami do sporządzania planu. A trzy, to trzeba by było 
zapytać przyjść na publiczną debatę gdzie się nikt nie zgłosił oczywiście, że od 
strony ul. Oławskiej biegnie uzbrojenie. Między innymi kanał centralnego 
ogrzewania na którym nie da się wybudować obiektów kubaturowych. I trzeba ten 
teren wykorzystać, i akurat pasował na parkingi proszę państwa. Także tutaj, ba, że 
nie stoliczków, nie ma ogródków, plan takich rzeczy nie określa. Plan nie zabrania 
tego typu rzeczy, ale nie określa, bo nie może określać. Ustawa o planowaniu na to 
nie pozwala. I tak jak mówię, jak już powiedziałem, gdyby pan radny nie przeczytał 
tylko uwag a, że jest RODO to nie powiem kogo, bo te uwagi będziecie państwo 
głosowali, to wiedziałby co jest dla każdego terenu i dla każdego obiektu 
przypisane przez ten plan. I tak jak powiedziałem, plan nie określa elewacji, czy to 
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ma być szkło, czy to ma być dzisiaj modny beton, czy to mają być inne elementy. 
Plan określa, tak jak powiedziałem linie zabudowy, szerokości, wysokości 
kondygnacji, i tylko tyle proszę państwa. Dziękuję bardzo.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, ja mam taką  
propozycję, ponieważ mamy gościa i czy pan chciałby zabrać głos w tym temacie?..., 
bo myślę, że skoro pan jest autorem, to też jakby bardzo cenne byłoby dla nas parę 
słów od pana. Zapraszam pana do mównicy. Tam przy mikrofonie trzeba guziczek 
nacisnąć, żeby zadziałało urządzenie, i bardzo uprzejmie proszę, oddaję panu głos.  

Pan Tomasz Rodkiewicz – pani Przewodnicząca, szanowni państwo radni, panowie  
burmistrzowie, szanowni państwo, ja może powiem po krótce co to jest plan 
miejscowy. Plan miejscowy to jest akt prawa miejscowego, który państwo 
uchwalają. On trwa trochę w czasie. Musi być zgodny ze Studium, musi być również 
zgodny z innymi ustawami i musi uzyskać odpowiednie opinie i uzgodnienia. I 
moim zadaniem, jestem wynajęty przez pana Burmistrza, bo według ustawy pan 
Burmistrz sporządza plan a państwo go uchwalają, ale to ja jestem odpowiedzialny 
za to, żeby go przygotować. I ten plan jest zgodny ze Studium i uzyskał wszystkie 
odpowiednie opinie i uzgodnienia. Teraz powiem tak, jaka jest idea planu. 
Ponieważ jak już wspomniałem, plan jest aktem prawa miejscowego na którego 
podstawie dostaje się pozwolenie na budowę. Tutaj też jest bardzo ważne, żeby ten 
plan, przynajmniej w tym przypadku był na tyle elastyczny, żeby na działkach, 
które są obecnie własnością gminy Jelcz-Laskowice mogli państwo uzyskać efekt, 
który państwo będą chcieli osiągnąć. Czyli czym bardziej zapis elastyczny, czym 
bardziej plan jest zapisany elastyczniej tym większe pole manewru państwo mają. 
Pewnych rzeczy my nie możemy wpisać do ustawy. Typu rzeczy, które są tak zwaną 
małą architekturą, ponieważ kiedyś jeszcze to było dopuszczone w ustawie, teraz 
jakiś czas temu ustawodawca to wykreślił z ustawy i przeniósł to do innego planu, 
do planu rewitalizacji, który jest odmiennym opracowaniem. Jeżeli chodzi o zapisy 
dotyczące ruchu drogowego po tym placu, to plan miejscowy takich rzeczy nie 
reguluje, ponieważ…, znaczy, w pewnym sensie reguluje ale nie do końca. To jest 
tak, plac publiczny ma określone funkcje i to nie jest komunikacja. Komunikacją są 
drogi publiczne, które są oddzielnym ustaleniem planu. Jeżeli chodzi o jakikolwiek 
ruch na takim placu publicznym, to już reguluje inna ustawa, o ruchu drogowym, 
która prawdopodobnie może dopuścić wjazd pojazdów specjalnych. Ale to nie 
może być zapisane w planie, ponieważ jest specjalna ustawa, która mówi o technice 
prawodawczej, że nie możemy w uchwałach niższego rzędu cytować ustaw 
wyższego rzędu. Bo to nam od razu wychwyci Wojewoda i nam uchyli cały plan. 
Wiele zapisów, które byśmy chcieli, żeby były wpisane rygorystycznie, mogą się 
okazać potem dla państwa, dla władzy strzałem w stopę. Bo się okaże, że wpiszemy 
elewację ze szkła i powiedzmy metalu a się okaże, że ktoś będzie chciał zrobić 
dwadzieścia procent elewacji z drewna. I to będzie naprawdę wszystkim się 
podobało, ale się nie da. Dlatego te zapisy są na tyle elastyczne i na tyle zgodne z 
ustawą i z uzgodnieniami, że mają tutaj państwo pole manewru dość duże, przy 
wybieraniu projektu. Mogą państwo ogłosić konkurs na podstawie tego planu 
miejscowego i wybrać wykonawcę czy wejść z nim w partnerstwo publiczno-
prawne i tą inwestycję zrealizować. Może też się odniosę, dlaczego ten plan był też 
zmieniany, czy…, powiem tak, było kilka pomysłów, było kilka spotkań Komisji 
Urbanistycznej, która jest organem doradczym pana Burmistrza. Dyskusje były 
dość takie burzliwe i to jest wynik przede wszystkim prac tutaj takich, no grona 
specjalistów, którzy są organem doradczym pana Burmistrza. I tak jak 
powiedziałem, plan uzyskał wszystkie wymagane uzgodnienia. Jeżeli są jeszcze 
jakieś pytania, to bardzo proszę. Postaram się odpowiedzieć.       

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, teraz jest ten moment. Jeżeli  
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ktoś z państwa ma pytanie do pana architekta, to proszę, jest możliwość uzyskania 
odpowiedzi. …, proszę państwa, ja może na razie chciałbym się zorientować, kto z 
państwa chciałby za…, pani chce zadać panu pytanie, czy zabrać głos?..., dobrze, pan 
radny Stachnio, tak,  chciałby…, proszę państwa…,  

Radny  Ireneusz  Stachnio - …, mam  pytanie do pana, kiedy pan otrzymał zlecenie przystąpić do  
mpzp Oławska - Bożka? 

Pan Tomasz Rodkiewicz – szczerze mówiąc nie pamiętam. Naprawdę, tutaj powiem tak,  
najwięcej czasu nam zajęło, że tak powiem dojście do konsensu na komisjach. Były 
dwie komisje i tutaj się ścierały różne wizje. Ja miałem taką wizję, która, może teraz 
to nic nie wniesie, tak, ale ja miałem taką wizję, żeby tutaj, żeby na tym placu 
publicznym przenieść ratusz, tak. No ale pan Burmistrz wytłumaczył, że tu jest 
odremontowany budynek, tutaj państwo się spotykają i, że to jest bez sensu. No ale 
to mówię, to zaczym, żeśmy to przedyskutowali…, było wiele różnych pomysłów, 
które każdy z członków Komisji też proponował, ale na Komisji był pan Burmistrz, 
przedstawiciel władz miasta i tak jak powiedziałem, różni architekci i to jest 
konsensus, i jak gdyby też takie spełnienie państwa woli, tak. Bo to pan Burmistrz 
po prostu miał decydujący głos i nie ma ratuszu tam, ale …, nie, nie, powiem tak, 
procedura planu miejscowego to jest rok czasu, tak, minimum. Jeżeli wszystko idzie 
zgodnie. Jeżeli na przykład mamy jakieś powtórzenia przy uzgadnianiu, przy 
opiniowaniu, to się powtarza, bo wysyłamy do uzgodnień i ta instytucja ma 21 dni 
na uzgodnienie, tak. I ona może wysłać uzgodnienie, tak jak wojsko w ciągu trzech 
dni, a może trzymać jak konserwator do końca i ostatniego dnia wysyłać. Także są 
pewne terminy od których my jesteśmy zależni i to jest po prostu czas, który po 
prostu jest ustawowo dany tym instytucjom i po prostu my musimy się tego 
trzymać. Nie możemy po prostu tych terminów nałożyć, bo w ustawie jest mowa 
kolejno. Czyli najpierw musimy mieć jedną część, jeden punkt z ustawy, potem 
kolejny, i dopiero kolejny, i następny. Także tu się też te terminy nie mogą 
nakładać. I stąd też wynika czas opracowania. Ale nie pamiętam szczerze mówiąc, 
bo naprawdę czy to jest rok czasu, czy troszeczkę więcej. Ciężko mi jest powiedzieć.      

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – …, powiedział, że rok albo ponad rok. 
Pan   Tomasz   Rodkiewicz  - …,  na  pewno  to  nie  jest  data  podjęcia  uchwały,  bo  to  najpierw  

uchwała, przetarg i…,   
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, ja mam taką propozycję.  

Bardzo panu dziękuję. Na razie bardzo bym prosiła, żeby pan zajął miejsce. Myślę, 
że jeszcze raz pana poprosimy pewnie o odpowiedź…, o wypowiedź. Proszę 
państwa, mamy na liście mówców troje radnych. Jeżeli z wypowiedzi państwa 
wynikną jakieś pytania do pana, to wtedy pana jeszcze raz poprosimy. I w 
kolejności, bardzo proszę pan radny Krzysztof Woźniak, potem pani radna 
Krystyna Dekret i pan radny Tadeusz Babski.    

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Przewodnicząca.  
Wysoka Rado, panie Burmistrzu, szanowni państwo, muszę się odnieść po krótce 
do tego co pan radny powiedział. Mianowicie tak, ma pan rację. Plan miejscowy 
wcześniej obowiązywał, tylko nie wiem czy pan sobie zdaje z jednej sprawy, jakie 
on miał funkcje, co tam było zaplanowane. A zaplanowane, to co było zaplanowane 
wcześniej w tym miejscowym planie szanowny panie, nie służyłoby mieszkańcom 
Jelcza-Laskowic dobrze. To był miejscowy plan, który był w latach dwutysięcznych 
przyjęty i ten miejscowy plan naprawdę nie był przemyślany na te potrzeby, które 
dzisiaj Jelcz-Laskowice się dopomina…, mieszkańcy Jelcza-Laskowic się dopominają 
tego. Szanowni państwo, chciałbym jeszcze jedną rzecz podkreślić. Ponieważ nie 
wszyscy pamiętamy, że na początku rozpoczęcia tej kadencji działka nr 10, która 
właśnie, którą chcemy zagospodarować w ten sposób, który jest w tym dokumencie 
przygotowany, nie należała do gminy Jelcz-Laskowice. Szanowni państwo, ta 
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działka w 2015 roku nie była własnością gminy. O tym mało kto wie, bo nie 
wszyscy się tak interesują właśnie jak grupa koalicyjna, której bardzo zależało na 
tym, żeby tą działkę przejąć, i żeby tą działkę zagospodarować. Dzisiejszy uśmiech i 
kpina właśnie na twarzy pana Stachnio pokazuje właśnie w sposób, w jaki 
niepoważny sposób jesteśmy traktowani…, to właśnie pokazuje. Trzeba oddzielić 
rzeczowe, merytoryczną pracę a nie śmiechy, chichy, kpiny i szyderstwa. Bo 
szyderstwem się nic nie zbuduje…,          

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda – …, panie Przewodniczący, ja bardzo uprzejmie  
proszę zajmijmy się merytoryką. Proszę państwa jesteśmy w punkcie siedem. 
Mamy punktów osiemnaście…,   

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – pani Przewodnicząca, ja bardzo  
dziękuję za tą sugestię, tylko jeżeli widzę, jeżeli ktoś mnie nie traktuje poważnie, ja 
chcę poważnie odpowiedzieć i nikogo nie obrażam. Natomiast wracając szanowni 
państwo do meritum, uważam, że te potrzeby, które mieszkańcy nam zgłaszali, 
przede wszystkim dotyczące tego centralnego placu, rozpoczął Burmistrz od 
wykupu tej działki. To był 2015 rok. Dzisiaj dopiero my finalizujemy tak naprawdę 
akt prawny, to co pan projektant powiedział o swojej pracy, akt prawny, który 
ustali możliwości prawne co do zagospodarowania tej przestrzeni. I szanowni 
państwo, panie Burmistrzu, chciałbym powiedzieć jedno, ponieważ w rozmowach z 
przedstawicielami instytucji, które wymieniłem właśnie w tym piśmie, które żeśmy 
jako grupa radnych złożyła do pana, jest prośba o to, żeby to centrum kultury i 
biblioteka miejska, żeby w tym centrum znajdowała się piękna hala, sala teatralno-
kinowa. Ponieważ szanowni państwo, mieszkańcy się cieszą z naszej hali, Centrum 
Sportu i Rekreacji, tylko szanowni państwo, nie można mieć dwa w jednym, 
ponieważ wiemy, jeżeli, każdy z nas wie co to znaczy wytrzymać dwie godziny 
siedząc oglądając jakieś przedstawienie teatralne, siedząc dwie godziny na tych 
krzesełkach. Ja wytrzymam, my młodsi wytrzymujemy ale starsze osoby niestety 
szanowni państwo, to nie jest komfort dla osób starszych, żeby na tych twardych 
krzesełkach wytrzymywać tak długo, czy półtorej, czy dwie godziny. Pani Krystyna 
widzę, że też się bardzo ładnie uśmiecha, no dziękuję za okazanie szacunku. 
Szanowni państwo, panie Burmistrzu, bardzo, bardzo serdecznie dziękuję w 
imieniu radnych.          

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  proszę  państwa,  w  kolejności  pan Ireneusz  
 Stachnio, proszę uprzejmie.         

Radny Ireneusz Stachnio – panie radny, połowa pana wypowiedzi dotyczyła obrażania nas,  
szydzenia, śmiania się, natomiast nie odniósł się pan w ogóle do meritum. Szanowni 
państwo, chciałem powiedzieć tylko tyle, że panu radnemu pomyliły się plan ze 
Studium. W Studium jest to polityka planistyczna, jest to polityka planowania 
przestrzennego w gminie, natomiast plan jest już aktem prawnym i dlatego 
będziemy nad nim głosować. W ogóle nie negowałem tego, że w tym miejscu ma 
powstać taka budowla, że ma powstać rynek, natomiast swoje wątpliwości 
zgłosiłem do pana architekta aby wyjaśnił mi pewne rzeczy, które zostały zawarte 
w uwagach. I taka moja była wypowiedź. Natomiast obrażanie mnie czy panią 
Krystynę Dekret, nie powinno mieć tutaj miejsca, szczególnie z ust pana 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. Szanowni państwo, pan radny wprowadził 
państwa w błąd, tam nie ma żadnego, nie było jak cytuję „…nie służący dobru 
ludzi…”, mpzp, bo te mpzp, które były wcześniej wygasły w 2005 roku. Od tego 
czasu obowiązuje Studium, a więc nie akt prawny tylko pewna strategia 
planowania, pewna polityka gminy do planowania przestrzennego. No i słusznie, że 
pan Burmistrz, który…, nie ma pana Burmistrza Szczęśniaka, który taką inicjatywę 
podjął i zrobił, może nie zrobił, tylko zlecił wykonanie usługi takiej, chwała panu 
Burmistrzowi za to. Natomiast panie radny, pan architekt wyraźnie wskazał, że 
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dostał półtora, znaczy ponad rok wcześniej zlecenie na wykonanie usługi a to się 
mniej więcej pokrywa z państwa wnioskiem, więc ja twierdzę, że to była kolejna 
ustawka. Dziękuję.  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda – proszę państwa, pan Burmistrz Piórko, proszę  
uprzejmie.    

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, właśnie nie  
miałem zamiaru zabierać głosu, ale jak słyszę słowo ustawka, to nie wiem czy się 
śmiać, czy płakać. Pan radny cztery lata był radnym, uchwalaliście państwo kilka a 
może kilkanaście planów. Ja mam pytanie do pana radnego, panie radny, który plan 
zrobiliśmy szybciej niż w dwanaście miesięcy? I opowiadanie, że to była ustawka, i 
pan nie wierzy mnie, pan nie wierzy architektowi bo pan jest najmądrzejszy. Także, 
wie pan, proszę nikogo tu nie obrażać. Dziękuję.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, ja mam taką prośbę, ja mam  
taką propozycję i takie pytanie do wszystkich, którzy biorą udział w tej dyskusji, 
czy pan, czy państwo się w ogóle kontaktowaliście przed dzisiejszą sesją, czy 
ktokolwiek przyszedł do Burmistrza Piórko o coś zapytać? Bo ja mam wrażenie, że 
nagle dzisiaj jest kumulacja pytań w związku z planem. I jest to związane z tym, że 
to się dzieje na sesji. Proszę państwa, ja chciałabym uprzejmie prosić o to, abyśmy 
zmierzali do głosowania. Chcę powiedzieć, że to jest oczekiwany plan, który 
pozwoli, po właśnie tylu latach uporządkować ten rejon, powiedzmy dla niektórych 
uważany, dla większości, dla niektórych, jako centrum miasta. W zależności od tego 
kto mieszka w jakim rejonie Jelcza-Laskowic, tak się mówi, że jest centrum. 
Niektórzy uważają, że centrum jest tutaj przy siedzibie Urzędu Miasta i Gminy, no 
ale myślę, że wszyscy jednak uznają, że tam jest centrum. Proszę państwa, i teraz 
tak, jeszcze raz pan radny Stachnio, potem pani radna Dekret, natomiast…, 
sekundkę, dobrze…, pan radny trzeci raz zabiera głos…, no to panie radny 
przepraszam, ale nie. I proszę państwa, sytuacja jest taka…, nie, trzeci raz pan 
zabiera głos, to jest niezgodne ze Statutem. Nie, dzisiaj pan zajął nam bardzo dużo 
czasu, wszyscy odczytaliśmy pana wypowiedzi, proszę państwa, bardzo dziękuję. 
Tak, tak, demokracja na pana ustach to jest naprawdę sztandarowe hasło. Proszę 
państwa, ja chciałam tylko powiedzieć…, proszę o spokój. Sytuacja jest taka, mamy 
osiem uwag do tego miejscowego planu, i proszę państwa mam nadzieję, że 
wszyscy sobie zdają sprawę z tego jak my będziemy za chwilę głosować. 
Mianowicie mamy uwagę numer jeden, którą ja odczytam i proszę państwa…, ale ja 
pani oddam głos, w tej chwili organizacyjnie coś tłumaczę. Zaczeka pani jeszcze 
chwilę?..., dziękuję. Proszę państwa, te uwagi obojętnie jak państwo na nie 
spoglądacie, czy one są zasadne państwa zdaniem, czy są nie zasadne, jeżeli uwagi 
zostaną przyjęte lub uwaga, panie Burmistrzu proszę mnie poprawić jeżeli źle coś 
powiem, to plan miejscowy jest od nowa tworzony. Dobrze mówię?..., więc jeżeli 
zależy nam na tym, żeby to centrum tam powstało, tutaj pan architekt mówił o tym, 
że to jest bardzo elastycznie zrobione, więc te wszystkie szczegóły dotyczące 
różnych rzeczy są do przyszłego ustalenia. I tylko mówię o tym, że jeżeli to w dniu 
dzisiejszym ma być podjęta…, czy panowie mogliby mi przestać przeszkadzać w 
prowadzeniu sesji?..., bardzo dziękuję. Proszę państwa, panie radny, pan trzeci raz 
chciał zabrać głos, i proszę mi przestać przeszkadzać w prowadzeniu sesji. Proszę 
państwa, pozwolicie,żze dokończę zdanie, że jeżeli poprawka zostanie przyjęte to 
wszystko wraca do ponownej procedury. Mam nadzieję, że wszyscy z państwa  
sobie zdają z tego sprawę. A teraz oddaję głos pani radnej Krystynie Dekret, proszę 
uprzejmie.       

Radna Krystyna Dekret – pani Przewodnicząca i panie radny Woźniak, plan przestrzennego  
zagospodarowania naszego miasta, i przepraszam pana, już był w 
siedemdziesiątym ósmym roku. Ja tu już zaczęłam mieszkać i tam centralnie, o tym 
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miejscu co my tutaj rozmawiamy, centralnie miała być nasza starówka. Miały być 
restauracje, miały być hotele, miały być hale…,       

Przewodnicząca   Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  …,  pani  radna,  ale  my  już  rys  historyczny  
znamy. Proszę powiedzieć o co pani chodzi i do historii już nie wracajmy…,  

Radna Krystyna Dekret - …, pani Przewodnicząca, pani mnie cały czas poucza. Ja wiem…,  
Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda  –  …,   pani  radna,  bardzo  uprzejmie  proszę  

powiedzieć, to co pani ma do powiedzenia. Rys historyczny już słyszeliśmy 
dzisiaj…,    

Radna Krystyna Dekret - …, proszę nie przypisywać sobie czegoś panie Woźniak, czego pan nie  
zrobił…, plan można zmienić, ale proszę sobie nie przypisywać, że wy. Ja wiem, kto 
był właścicielem tej działki i proszę tutaj nie wciskać nam kitu. Pan Burmistrz wie, 
pan Burmistrz wie i pan Burmistrz Szczęśniak też wie. I proszę sobie wiele rzeczy 
nie przypisywać. To powinno być dawno, w siedemdziesiątym ósmym roku było 
posadzone czterysta drzew, czterysta…,  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – …, pani radna, ale jaki to ma związek…, pani  
radna ale jaki to ma związek w tej chwili z tym co myśmy, co my w tej chwili 
chcemy uchwalać? …, nasze miasto funkcjonuje od roku 1987. Obchodziliśmy 
niedawno rocznicę. Także proszę się nie odwoływać do lat siedemdziesiątych, bo 
jeszcze nie było miasta…,     

Radna Krystyna Dekret - …, plany były. Pani Przewodnicząca, najpierw pan radny Woźniak  
mocno nas zrugał, opozycję i mnie też. Prosiłam, machałam, podnosiłam rękę, żeby 
się do mnie brzydko nie odnosił. Jeżeli naważył piwa, niech go wypije. I proszę nie 
przypisywać sobie wiele zasług, bo tutaj plan jest mądry, to jest prawda, z tym się 
zgadam. Zmiany muszą być, budować musimy, rozwijać się jako miasto też. W tym 
co tutaj pan zaplanował, wszystko jest piękne. Tylko sobie nie wyobrażam na tym 
placu, bardzo mi się podobają elewacje drewniane, domy drewniane, ale sobie tego 
naprawdę nie wyobrażam. Tutaj to jest, może coś wybudujmy drewnianego z 
elewacją drewnianą, ale gdzieś dalej. Nie ma, ale tutaj dyskusja jest. Brane to pod 
uwagę. Tyle mam do powiedzenia. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję. Proszę państwa, przechodzimy w tej  
chwili do głosowania uchwały. I żeby ten punkt zrealizować to…, ja wiem, że są 
uwagi. I, żeby ten punkt zrealizować odczytuję państwu uwagę nr 1. A mianowicie: 
„Zabudowa jednostajna, zbyt wysoka i monotonna - niczym się nie wyróżniająca w 
otoczeniu blokowiska. Nie odbiegająca od tegoż architektonicznie w sposób, który 
miałby być wyróżnikiem i wreszcie nadać charakter miejscu, które w założeniu 
miałoby być centrum miasta, a przynajmniej tej jego części”. Tak brzmi uwaga 
numer jeden. I teraz proszę państwa głosujemy nad tą uwagą. Sprawdzamy 
quorum. Proszę państwa o naciśnięcie tej zakładki i potwierdzenie obecności. 
Mamy dziewiętnastu radnych obecnych, nieobecnych dwóch. Proszę państwa, kto z 
państwa jest za, i teraz proszę się głęboko zastanowić, tak!, za przyjęciem tej 
uwagi…, chwileczkę, proszę państwa, pan Burmistrz Piórko, oddaję panu głos.  

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, już państwu  
mówiłem, ale pewnie państwo nie zwróciliście uwagi, że to Burmistrz rozpatruje 
wniesione uwagi i nie uwzględnił tychże uwag, i wnosi do państwa o odrzucenie 
tychże uwag. Nie…, głosujecie państwo za odrzuceniem, jeżeli państwo nie 
odrzucicie to, to co mówiła pani Przewodnicząca nie uchwalicie państwo 
planu. Burmistrz wydał zarządzenie nie uwzględniające uwag i wnosi do państwa o 
odrzucenie uwag. I głosujecie, odrzucenie bądź nie. To już decyzja należy do 
państwa, ale głosujecie za odrzuceniem uwagi numer jeden, w postaci takiej jak 
przeczytała pani Przewodnicząca. Tu jedna uwaga, treść uwagi jest literalnie 
przepisana, tak jak zgłosił wnioskodawca. Dziękuję.     

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, przepraszam państwa bardzo.  



33 

 

Wyjaśnienia Burmistrza chyba wszystkich nas już tutaj, wszyscy wiedzą jak należy 
się ustosunkować…, proszę państwa ogłaszam dziesięć minut przerwy.  

 
Po przerwie 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, za chwilę sprawdzimy quorum,  

ale chciałam państwu wyjaśnić dlaczego, no w pewien sposób ja zrobiłam 
zamieszanie i ogłosiłam przerwę. Dlatego, że chciałam zrobić głosowanie jakby 
odwrotnie do tego co jest w załączniku nr 2 do uwały. Czyli gdybyśmy chcieli tych 
uwag nie uwzględniać, to musielibyśmy zagłosować odwrotnie. Natomiast tu jest 
wyjaśnienie tego i już mówię, że po zapoznaniu się z listą nie uwzględnionych 
uwag, czyli Burmistrz od razu wskazuje, że nie uwzględnia tych uwag. I w tej chwili 
to pytanie odnośnie uwagi, o odrzuceniu tej uwagi, to będzie jasne i klarowne. 
Chciałam to zrobić odwrotnie, ale myślę, że tak będzie prościej. W tej chwili proszę 
państwa o to, żebyśmy sprawdzili quorum…, mamy sprawdzone, wszyscy są 
obecni. Proszę państwa, ja odczytałam uwagę nr 1 i w tej chwili przystępujemy do 
zagłosowania. Kto z państwa jest za odrzuceniem tej uwagi, proszę o podniesienie 
ręki i naciśnięcie przycisku,  
 
za – 16 
przeciw – 5 
wstrzymało się - -. 
- uwaga została odrzucona .  
 
Uwaga nr 2 - Brak jasnych informacji co do wyglądu elewacji budynków i ich 
struktury. Założenia "betonowego" centrum są nie do przyjęcia. Współgrać winny 
ze sobą elewacje z istotną ilością szkła lub podobnego wyróżnika w stosunku do 
monotonnego otoczenia.  
Kto z państwa radnych, jest za odrzuceniem tej uwagi, proszę o podniesienie ręki i 
naciśnięcie przycisku, 
 
za – 18 
przeciw – 3 
wstrzymało się - -. 
- uwaga została odrzucona .  
 
Przechodzimy do uwagi nr 3 - Stanowczo zbyt mało  zieleni (nasadzeń), w tym 
trawników - nie tylko drzew w donicach.  
Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za odrzuceniem tej 
uwagi, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku, 
 
za – 19 
przeciw – 2 
wstrzymało się - -. 
- uwaga została odrzucona .  
 
Uwaga nr 4 - Wnoszę o całkowitą likwidację miejsc parkingowych na całym terenie 
objętym MPZP. Miejsce to praktycznie otoczone jest parkingami (przy Kościele, 
przy przychodni, przy MGCSiR).  Centrum w założeniu mające być wizytówką 
miasta nie może zostać zaanektowane kolejnymi miejscami parkingowymi. 
Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa jest za odrzuceniem tej uwagi, proszę 
o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku, 
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za – 18 
przeciw – 3 
wstrzymało się - -. 
- uwaga została odrzucona .  
 
Uwaga nr 5 - Brak charakterystycznego dla ryneczków centralnego placu, który 
miałby w zamyśle skupiać mieszkańców miasta. 
Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa jest za odrzuceniem tej uwagi, proszę 
o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku,  
 
za – 17 
przeciw – 4 
wstrzymało się - -. 
- uwaga została odrzucona .  
 
Uwaga nr 6 - Brak jednego budynku - dominanty - wieżycy, która winna mieć 
charakter ratusza - być może z zegarem. Kolejny aspekt potwierdzający monotonię 
projektu.  
Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa jest za odrzuceniem tej uwagi, proszę 
o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku, 
 
za – 17 
przeciw – 4 
wstrzymało się - -. 
- uwaga została odrzucona .  
 
Przechodzimy do uwagi nr 7 - Wnoszę o rozważanie ulokowania w centrum 
podziemnego pomnika - być może modelu autobusu lub ciężarówki pod szkłem, 
który mógłby być oglądany z góry i stanowić dodatkową potencjalną atrakcję 
miasteczka w jego nowym centrum. 
Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa jest za odrzuceniem tej uwagi, proszę 
podnieść rękę i nacisnąć przycisk, 
 
za – 21 (jednogłośnie) 
- uwaga została odrzucona .  
 
I proszę państwa uwaga ostatnia, ósma - W centralnym placu musi być możliwość 
funkcjonowania tzw. ogródków kawiarnianych - jednak w sposób uporządkowany 
architektonicznie, który zapobiegnie wprowadzeniu bałaganu w przyszłości. 
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za odrzuceniem tej uwagi, proszę o 
podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku, 
 
za – 18 
przeciw – 3 
wstrzymało się - -. 
- uwaga została odrzucona .  
 
Proszę państwa, to przegłosowaliśmy uwagi, a w tej chwili będziemy głosować już 
uchwałę. Przystępujemy do głosowania w punkcie numer siedem – podjęcie 
uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Laskowice, gm. Jelcz-Laskowice – 
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„MPZP Oławska-Bożka”. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, 
proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk, 
 
za – 21 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta - . 
 
UCHWAŁA Nr LII . 411 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 października 2018 roku 
w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego 
                     dla terenu położonego w obrębie Laskowice, gm. Jelcz-Laskowice  
                     - „MPZP Oławska-Bożka”.   
 
Panu architektowi już też dziękujemy. Chyba, że ma pan ochotę z nami pozostać, ale 
jeżeli nie, to dziękuję panu za obecność i za wypowiedź, i za pracę oczywiście. I 
jeszcze Burmistrz Szczęśniak chciałby coś powiedzieć. Bardzo proszę oddaję panu 
głos.    

Burmistrz  Bogdan  Szczęśniak  – szanowna Rado, szanowni państwo, padło pytanie ile ten plan  
był opracowywany przez pana architekta? Proszę państwa, dokładnie rok czasu. 
Umowa została podpisana 24 października ubiegłego roku.  

Przewodnicząca    Rady   Miejskiej   Beata   Bejda   –   dziękuję   serdecznie.   Panu   jeszcze   raz  
dziękujemy za obecność. I proszę państwa przechodzimy do punktu numer osiem – 
podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2018 rok.  

 
Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji.  
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  czy  w  tym  punkcie, ktoś z państwa chciałby  

zabrać głos?..., pan Burmistrz Szczęśniak, proszę.  
Burmistrz    Bogdan    Szczęśniak    –    szanowni    państwo,    poprosiłbym    panią    Skarbnik   o  

przestawienie autopoprawki do tego projektu.   
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – oddaję pani Skarbnik głos. Bardzo proszę. 
Skarbnik Gminy Elżbieta Harań-Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, dziś  

autopoprawka do przedstawionego państwu projektu zmian w budżecie jest 
króciutka. Ja najpierw przeczytam uzasadnienie a potem treść autopoprawki. „W 
związku z wprowadzonymi zmianami do budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice  
na 2018 rok na podstawie:  
 Zarządzenia nr BN.0050.1011.2018 Burmistrza Jelcza-Laskowic z dnia 18 

października 2018 r. w sprawie zmian w budżecie 2018 rok, 
 oraz Zarządzenia nr  BN.0050.1018.2018 Burmistrza Jelcza-Laskowic z dnia 24 

października 2018 r. w sprawie zmian w budżecie na 2018 rok. 
Stan budżetu w przedstawionym państwu projekcie zmian, przyjmuje następujące 
wartości: Dochody ogółem 104 217 524,53zł, w tym: dochody bieżące 
93 754 421,91zł,  dochody majątkowe 10 463 102,62zł. Wydatki ogółem przyjmą 
wartość 117 187 729,53zł, w tym: wydatki bieżące 87 679 425,53 zł, wydatki 
majątkowe 29 508 304,00zł. Przychody 14 218 205,00 zł. Rozchody 1 248 000,00zł. 
Deficyt budżetu ukształtuje się na poziomie 12 970 205,00zł. Pokrycie deficytu 
budżetu: wolne środki o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach 
publicznych to kwota 5 218 205,00zł, kredyt 7 752 000,00zł. Rozchody budżetu 
ukształtują się na poziomie 1 248 000,00 zł a źródła finansowania rozchodów to  
kredyt w wysokości 1 248 000,00zł. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Szanowni państwo radni, czy  
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ktoś z państwa chciałby o coś zapytać?..., nie widzę. Proszę państwa, uprzejmie 
proszę, znowu musimy sprawdzić quorum, bo za chwilę będzie głosowanie. Proszę 
na liście obecności zaznaczyć swoją obecność, bo dwie osoby wyszły, a byłyby 
uznane są na sali…, i zgadza się nam, dwie osoby są nieobecne. I proszę państwa, w 
tej chwili przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem 
uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2018 rok, proszę o 
podniesienie ręki i…, wraz z autopoprawki, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 
przycisku,   
 
za – 16 
przeciw - - 
wstrzymało się - 3 
- uchwała została podjęta - . 

 
(w głosowaniu nie brali udziału: radna Aleksandra Czernik, która opuściła obrad przed ich 
zakończeniem oraz radny Tadeusz Babski, który chwilowo był nieobecny na sali obrad)   

 
UCHWAŁA Nr LII . 412 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 października 2018 roku 
w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2018 rok. 
 
Przechodzimy do punktu numer dziewięć – podjęcie uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na lata 2018-
2024. 

 
Od. pkt nr 9 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  czy  w  tym  punkcie  ktoś z państwa chciałby  

zabrać głos?..., pan Burmistrz  Bogdan Szczęśniak, proszę. 
Burmistrz  Bogdan  Szczęśniak  –  konsekwencją  poprzedniej  uchwały  jest  również wniosek o  

wniesienie autopoprawki do projektu tejże uchwały.  
Przewodnicząca   Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  i  pani  Skarbnik,  bardzo  uprzejmie  proszę,  

oddaję pani głos. 
Skarbnik Gminy Elżbieta Harań-Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, odczytam  

autopoprawkę do projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta i Gminy na lata 2018-2024. W załączniku nr 1 do 
uchwały wprowadza się następujące zmiany dotyczące roku 2018. Kolumna 1 
przyjmuje wartość 104 217 524,53; Kolumna 1.1 przyjmuje wartość 93 754 421,91; 
kolumna 1.1.5 przyjmuje wartość 24 805 502,70; Kolumna 2 przyjmuje wartość 
117 187 729,53; Kolumna 2.1. przyjmuje wartość 87 679 425,53; Kolumna 9.1 
przyjmuje wartość 1,45%; Kolumna 9.2. przyjmuje wartość 1,45%; Kolumna 9.4 
przyjmuje wartość 1,45%, Kolumna 9.5 przyjmuje wartość 7,84%, Kolumna 11.1 
przyjmuje wartość 24 955 450,97. Odpowiednio do zmiany wprowadzonej w roku 
2018, w latach 2019, 2020, 2021 Kolumna 9.6 przyjmuje wartość  12,13%; 10,21% 
10,20%; Kolumna 9.6.1 przyjmuje wartość 15,68%, 13,76%, 10,20%. W załączniku 
nr 3 zmianie ulegnie zapis dotyczący wysokości dochodów, których wartość 
wyniesie  104 217 524,53zł . Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa chciałby  
zabrać głos w tym punkcie?..., i proszę państwa, znowu musimy sprawdzić quorum, 
bo państwo wchodzicie, wychodzicie. Proszę uprzejmie, quorum, proszę zaznaczyć 
swoją obecność…, cztery osoby są nieobecne w tej chwili. Przystępujemy proszę 



37 

 

państwa do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem uchwały w 
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, proszę podnieść rękę i nacisnąć 
przycisk,  
 
za – 13 
przeciw - - 
wstrzymało się - 4 
- uchwała została podjęta - . 

 
(w głosowaniu nie brali udziału: radna Aleksandra Czernik, która opuściła obrad przed ich 
zakończeniem oraz radny Krzysztof Woźniak, radny Leszek Srokowski i radny Robert Jadczak, 
którzy chwilowo byli nieobecni na sali obrad)   

 
UCHWAŁA Nr LII . 413 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 października 2018 roku 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 
                      Jelcz-Laskowice na lata 2018-2024.  
 
Przechodzimy do kolejnego punktu. To jest punkt – podjęcie uchwały w sprawie 
przyjęcia   „Programu   współpracy  z  organizacjami pozarządowymi   i   
podmiotami  o  których  mowa  w  art.  3  ust.  3  ustawy  z  dnia 24  kwietnia 2003r. 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2019”. 

 
Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby  

zabrać głos?..., nie widzę. I co, znowu musimy sprawdzić quorum. Proszę państwa, 
jeszcze raz proszę uprzejmie potwierdzić swoją obecność przed głosowaniem…, 
nieobecne trzy osoby. Proszę państwa, przystępujemy do głosowania. Kto z 
państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć 
przycisk,  
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta - . 
 

(w głosowaniu nie brali udziału: radna Aleksandra Czernik, która opuściła obrad przed ich 
zakończeniem oraz radny Krzysztof Woźniak i radny Robert Jadczak, którzy chwilowo byli 
nieobecni na sali obrad)   
 

UCHWAŁA Nr LII . 414 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 października 2018 roku 
w sprawie  przyjęcia   „Programu   współpracy   z  organizacjami pozarządowymi 

                                 i   podmiotami  o  których  mowa  w  art.  3  ust.  3  ustawy  z  dnia 
                                 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego 
                                 i o wolontariacie, na rok 2019”. 

 
Przechodzimy do punktu numer jedenaście – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 
„Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Miłocice”. 

 
Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 
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Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  czy  w  tym  punkcie  ktoś z państwa chciałby  
zabrać głos?..., nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest 
za przyjęciem tej uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk,  
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta - . 

 
(w głosowaniu nie brali udziału: radna Aleksandra Czernik, która opuściła obrad przed ich 
zakończeniem oraz radny Krzysztof Woźniak i radny Robert Jadczak, którzy chwilowo byli 
nieobecni na sali obrad)   
 

UCHWAŁA Nr LII . 415 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 października 2018 roku 
w sprawie przyjęcia „Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Miłocice”. 
 
Proszę państwa, punkt dwunasty – Informacja o funkcjonowaniu i wynikach    
finansowych Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach. 

 
Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji.  
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  czy  w  tym  punkcie  ktoś z państwa chciałby  

zabrać głos?..., nie widzę. Przechodzimy do punktu trzynastego – Informacja o 
stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2017/2018.  

 
Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  czy  w  tym  punkcie  ktoś z państwa chciałby  

zabrać głos?..., nie widzę. Przechodzimy do punktu nr 14 – Informacja o realizacji 
obowiązku składania oświadczeń majątkowych.  

 
Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie Burmistrzu, oddaję panu głos.  
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – szanowni państwo, do złożenia oświadczenia majątkowe w  

oparciu o przepis art. 24h ustawy o samorządzie gminnym zobowiązane były osoby 
pełniące funkcje Zastępcy Burmistrza, Skarbnika i Sekretarza Gminy oraz 
kierownicy jednostek organizacyjnych gminy a także osoby będące członkami 
organu zarządzającego gminnymi osobami prawnymi i osoby wydające decyzje 
administracyjne w imieniu Burmistrza. Osoby pełniące powyższe funkcje i 
czynności, złożyły oświadczenia majątkowe w ustawowym terminie, tj. 30.IV.2018 
r. . Burmistrz Jelcza-Laskowic złożył swoje oświadczenie wraz z kopią zeznania o 
wysokości dochodu PIT Wojewodzie Dolnośląskiemu w ustawowym terminie. W 
dniu trzydziesty listopada dwa tysiące siedemnaście wpłynęło do Burmistrza 
Jelcza-Laskowic oświadczenie majątkowe pani Agnieszki Jakubowskiej złożone na 
okoliczność nadania przez Burmistrza Jelcza-Laskowic upoważnienia do wydania 
decyzji administracyjnej od dnia pierwszego listopada dwa tysiące jedynaście. W 
dniu 03.IV.2018 wpłynęło do Burmistrza Jelcza-Laskowic oświadczenie majątkowe 
pani Marii Duszak złożone na okoliczność zakończenia zatrudnienia na stanowisku 
p.o. Dyrektora Miejsko-Gminnego Centrum Kultury w Jelczu-Laskowicach z dniem 
03.IV.2018. W dniu 24.VIII.2018 wpłynęło do Burmistrza Jelcza-Laskowic 
oświadczenie majątkowe pani Doroty Miś-Hanys złożone na okoliczność 
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zakończenia zatrudnienia na stanowisku Dyrektora Miejsko-Gminnego Centrum 
Kultury w Jelczu-Laskowicach z dniem 24.08.2018. W dniu 13.IX.2018 wpłynęło do 
Burmistrza Jelcza-Laskowic oświadczenie majątkowe pani Jolanty Cybulskiej 
złożone na okoliczność zakończenia zatrudnienia na stanowisku Dyrektora 
Publicznej Szkoły Podstawowej w Minkowicach Oławskich z dniem 31.VIII.2018. W 
dniu 24.IX.2018 wpłynęło do Burmistrza Jelcza-Laskowic oświadczenie majątkowe 
pani Doroty Miś-Hanys złożone na okoliczność rozpoczęcia zatrudnienia na 
stanowisku Dyrektora Miejsko-Gminnego Centrum Kultury z dniem 25.08.2018. W 
dniu 05.X.2018 wpłynęło oświadczenie majątkowe pani Anny Bąk złożone na 
okoliczność rozpoczęcia zatrudnienia na stanowisku Dyrektora Publicznej Szkoły 
Podstawowej w Minkowicach Oławskich z dniem 01.IX.2018. W wyniku analizy 
złożonych oświadczeń majątkowych nie stwierdzono nieprawidłowości. Złożone 
oświadczenia przekazane zostały do analizy odpowiednim urzędom skarbowym 
oraz opublikowane na stronie podmiotowej Biuletynu Informacji Publicznej. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda -  dziękuję bardzo. Proszę państwa co do  
oświadczeń majątkowych radnych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach, to 
uprzejmie informuję, że tak jak państwo, jak wszyscy składaliśmy do 30 kwietnia 
raz w terminie takim ustawowym, tak?, i drugi raz dwa miesiące przed 
zakończeniem kadencji, czyli do 16 września. Wszystkie oświadczenia majątkowe 
państwa radnych zostały złożone w terminie. Nikt nie przekroczył terminu. I 
informuję uprzejmie, że jeżeli przyjdą jakiekolwiek uwagi z urzędu skarbowego, to 
panie z Biura Rady będą państwa telefonicznie informować o tym, że można 
zapoznać się z tymi uwagami. I ja mam tyle, jeżeli chodzi o ten punkt. Proszę 
państwa, przechodzimy do punktu numer piętnaście – informacja dotycząca 
realizacji uchwał Rady Miejskiej za III kwartał 2018 roku.     

 
Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca    Rady    Miejskiej    Beata    Bejda   –   proszę   uprzejmie,   oddaję   głos   panu  

Burmistrzowi Bogdanowi Szczęśniakowi.  
Burmistrz     Bogdan     Szczęśniak    –    szanowni    państwo,    nie    będę    podawał    numeracji  

poszczególnych uchwał, tylko daty kiedy zostały podjęte. I tak:  
 27 lipca 2018 r. w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Laskowice, gm. Jelcz-
Laskowice – „MPZP Witosa - Treski”, opublikowana i realizowana, 

 z tego samego dnia, w sprawie ustalenia regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 
Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice, opublikowana, realizowana, 

 kolejna w tej samej dacie, zmiany uchwały nr XVIII.163.2016 z dnia 23 marca 
2016r. w sprawie nadania Statutu Miejsko-Gminnemu Ośrodkowi Pomocy 
Społecznej w Jelczu-Laskowicach, została opublikowana i zrealizowana, 

 uchwała z tego samego dnia, czyli 27 lipiec 2018 w sprawie przyjęcia do 
realizacji programów polityki zdrowotnej, (program profilaktyki i wczesnego 
wykrywania wad postawy…,), w trakcie realizacji, 

 z tego samego dnia w sprawie przyjęcia do realizacji programu polityki 
zdrowotnej, (program profilaktyki zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego 
HPV…,), realizowana, 

 z tego samego dnia w sprawie źródeł dochodów i ich przeznaczenia oraz 
sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla wydzielonych 
rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych, realizowana, 
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 z tego samego dnia, przekazania projektu regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków, który będzie obowiązywał na terenie miasta i gminy 
Jelcz-Laskowice do organu regulacyjnego, zrealizowana, 

 z tego samego dnia, ustalenia przebiegu ulicy Basenowej w Jelczu-Laskowicach 
oraz zmiany uchwały Nr XI/95/99 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 
9 lipca 1999r. w sprawie nadania nazw ulicom, opublikowana, zrealizowana, 

 z tego samego dnia, zmiany budżetu miasta i gminy na rok 2018, realizowana, 
 z tego samego dnia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Jelcz-Laskowice na lata 2018-2024, realizowana, 
 z tego samego dnia, w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 28 czerwca 2018r. 

Prokuratury Rejonowej w Oławie znak PR.Pa.23.2017 o zmianę uchwały nr 
XXIV.194.2016 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 30 września 2016r. 
w sprawie: uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków na terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice z powodu naruszenia prawa, 
zrealizowana, 

 i uchwały, to już z dnia 11 wrzesień, w sprawie zmian budżetu miasta i gminy 
na rok 2018, realizowana, 

 kolejna, z dnia 27 wrzesień 2018, aktualności Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Jelcz-Laskowice oraz 
aktualności miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 
obowiązujących na obszarze miasta i gminy Jelcz-Laskowice, realizowana, 

 z tego samego dnia, rozpatrzenie skargi z dnia 23 sierpnia 2018 roku na 
działania Burmistrza Jelcza-Laskowic, zrealizowana, 

 z tego samego dnia, 27 wrzesień 2018, zmian budżetu miasta i gminy na rok 
2018, realizowana, 

 z tego samego dnia, w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
i Gminy Jelcz-Laskowice na lata 2018 – 2024, realizowana, 

 z tego samego dnia, określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
oraz zwolnień z podatku od nieruchomości na 2019 rok, opublikowana, 
realizowana, 

 kolejna, w sprawie zwolnienia z podatku rolnego w 2019 roku w ramach 
pomocy de minimis w rolnictwie gospodarstw rolnych na terenie Gminy Jelcz-
Laskowice, w których powstały szkody spowodowane suszą w 2018 roku, 
realizowana, 

 kolejna, w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach Nr 
XLIX.385.2018 z dnia 27 lipca 2018 r. dotyczącej ustalania regulaminu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Miasta i Gminy Jelcz – Laskowice, opublikowana, 
realizowana, 

 kolejna, w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach nr 
XXXVIII.279.2017 z dnia 29 września 2017 r. w sprawie określenia zasad i trybu 
przyznawania oraz wysokości nagród dla osób fizycznych za osiągnięcia 
wysokich wyników sportowych, opublikowana, realizowana, 

 z tego samego dnia, tycząca zmiany w uchwale nr XLVIII.377.2018 Rady 
Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 29 czerwca 2018 r. w sprawie 
maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie 
Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice oraz zasad usytuowania na terenie Miasta i 
Gminy Jelcz-Laskowice miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych, 
opublikowana, realizowana, 

 z tego samego dnia, 27 wrzesień 2018, w sprawie zasad udzielania i rozmiaru 
zniżek w realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
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nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze, oraz ustalenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć szkolnych nauczycieli 
realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o 
różnym tygodniowym  obowiązkowym wymiarze godzin oraz pedagogów, 
psychologów, logopedów, doradców zawodowych i terapeutów 
pedagogicznych, opublikowana, realizowana, 

 z tego samego dnia, w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej, 
opublikowana, realizowana, 

 kolejna, w sprawie nadania nazwy ulicy w Dębinie, opublikowana, realizowana, 
 dalej, w sprawie przyjęcia ,,Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Dębina”, 

realizowana, 
 w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII.81.2011 Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach z dnia 29 lipca 2011 r. w sprawie Statutu Gminy Jelcz-Laskowice, 
opublikowana, zrealizowana, 

 i ostatnia, zmiany uchwały nr XXIX.229.2017 Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach z dnia 27 stycznia 2017 r. w sprawie zasad przyznawania i 
wysokości diet radnych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach, realizowana.  

Dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca    Rady   Miejskiej    Beata   Bejda   –    dziękuję   serdecznie.   Proszę   państwa,  

przechodzimy do punktu numer szesnaście – wolne wnioski.  
 
Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  czy  w  tym  punkcie, ktoś z państwa chciałby  

zabrać głos?..., pan Burmistrz Szczęśniak, proszę uprzejmie.  
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – co prawda szanowni państwo, nie jest to wniosek, ale w  

sprawach samorządowych była poruszona kwestia ilości osób ze wschodu 
będących na terenie Jelcza-Laskowic, miasta i gminy Jelcz-Laskowice. Odczytam 
państwu pismo, które zostało wysłane 03 października przez panią Małgorzatę 
Sienkiewicz, Zastępcę Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Oławie: „Dzień 
dobry, w nawiązaniu do rozmowy telefonicznej z panem Burmistrzem w sprawie 
liczby złożonych oświadczeń o powierzeniu wykonywania pracy cudzoziemcowi 
oraz wniosków o wydanie zezwolenia na pracę sezonową, poniżej przesyłam dane: 
1. Liczba złożonych oświadczeń o powierzeniu pracy cudzoziemcowi złożonych 
przez podmioty mające siedzibę, adres stałego pobytu na terenie gminy Jelcz-
Laskowice z podziałem na obywatelstwo cudzoziemca, jest to ilość 1919. Z tego 
1787 oświadczeń dotyczyło obywateli Ukrainy, 112 oświadczeń dotyczyło 
obywateli Gruzji, 3 oświadczenia dotyczyło obywateli Mołdawii, 15 oświadczeń 
dotyczyło obywateli Białorusi i 2 oświadczenia dotyczyły obywateli Rosji. 2. Liczba 
złożonych wniosków o wpis do ewidencji wniosków w sprawie wydania 
zezwolenia na pracę sezonową przez podmioty mające siedzibę, miejsce 
zamieszkania na terenie gminy Jelcz-Laskowice z podziałem na obywatelstwo 
cudzoziemca, osiem. Z tego osiem dotyczyło obywateli Ukrainy. Dziękuję.   

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  Czy  w  tym  punkcie ktoś z  
państwa jeszcze chciałby zabrać głos?..., nie widzę. Przechodzimy…, proszę…, 
przepraszam, nie zauważyłam. Pan radny Michał Pakosz, proszę.  

Radny Michał Pakosz – panie Burmistrzu, tylko w odpowiedzi na pana informację, chciałbym  
podkreślić, że ta informacja jest niezgodna z prawdą i ze stanem faktycznym, bo 
zapomniał pan chociażby o trzydziestu czterech obywatelach Turcji, którzy są 
właśnie tutaj na terenie Jelcza-Laskowic. Więc to co pan ma tutaj, to naprawdę mija 
się z prawdą i mija się ze stanem faktycznym. A Ukraińców jest dużo więcej i mogę 
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panu pozwolić sobie na przyszły tydzień, ewentualnie po weekendzie podesłać 
dokładną informację. Bo ja mówiłem o sześciu tysiącach a jest ich ponad sześć 
tysięcy. Dziękuję bardzo.   

burmistrz Bogdan Szczęśniak – panie radny Pakosz, momencik ja odpowiem. Bo tak, nie ma  
podstawy, żeby twierdzić, że jest to informacja nieprawdziwa, bo tych trzydziestu 
czterech obywateli to nie są Turcy, to są Hindusi proszę pana. To raz. Natomiast ci 
co spoza krajów wschodu, czyli niech będzie Turcja, niech będą Hindusi, czy tam, to 
te osoby są rejestrowane w Urzędzie Wojewódzkim, nie w powiatowym. A to jest 
informacja z powiatowego.   

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  proszę  państwa, bardzo dziękuję. Uprzejmie  
informuję, że przechodzimy wobec braku chętnych, do punktu numer siedemnaście 
– komunikaty organów gminy.   

 
Od. pkt 17 porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  czy  w  tym  punkcie, ktoś z państwa chciałby  

zabrać głos?..., nie widzę…, przepraszam, pani radna Joanna Kamińska, proszę 
bardzo.    

Radna  Joanna  Kamińska – informuję państwa, że Komisja Rewizyjna odbędzie swoje spotkanie  
06 listopada o godzinie 17.00. …, powiem tak, póki co zostaje 06 listopad. Gdyby się 
udało to przesunąć, to będę panie prosić o to…, dobrze, to spróbuję sama to zrobić. 
Więc na razie zostaje 06 listopad, godzina 17.00. 

Przewodnicząca    Rady    Miejskiej    Beata    Bejda   –   pani   Przewodnicząca   sprawdzi   i   się  
zobowiązała, że w razie czego będzie państwa telefonicznie informowała. Pani 
Przewodnicząca, dobrze to odczytałam, że pani sama w razie czego będzie 
zawiadamiać, tak?..., proszę państwa, pan radny Jacek Hełka.   

Radny Jacek Hełka – pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, szanowni radni, Komisja  
Samorządu i Prawa będzie miała jeszcze dwa spotkania. Pierwsze będzie 
trzydziestego, we wtorek. Będzie to posiedzenie wyjazdowe na nasz nowo 
wybudowany PSZOK, który już funkcjonuje z tego co słyszałem. Drugie posiedzenie 
będzie szóstego listo…, o godzinie 16.00 przed Urzędem. I drugie spotkanie 
kończące pracę Komisji w tej kadencji będzie we wtorek 06 listopada o godzinie 
16.00. I myślę, że spokojnie w godzinę się wyrobimy. Dziękuję.    

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda  –   czyli,  póki  co  termin  Komisji  Rewizyjnej  
pozostaje. Pan radny zdeklarował, że Komisja w godzinę zakończy swoje obrady. 
Proszę państwa, kończymy.  

 
Od. pkt 18 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda - zamykam  obrady  LII  Sesji Rady Miejskiej.  

Panom prezesom dziękuję za wytrwałość, że zostali z nami do końca. Dziękuję 
panom burmistrzom, pani Skarbnik, panu mecenasowi. Dziękuję paniom z Biura 
Rady, panu Marcinowi i wszystkim państwu radnym. Zamykam obrady. Dziękuję.   
 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej, po wyczerpaniu porządku obrad o godzinie 16.20 

zamknęła obrady LII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu–Laskowicach. 

 

Protokołowała: 
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